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Na základě zákona č. 296/2009 Sb., o sčí-
tání lidu, domů a bytů v roce 2011, proběhne 
na celém území České republiky sčítání lidu, 
domů a bytů, kterým se pro statistické účely 
získávají údaje o fyzických osobách, jejich 
demografických, sociálních a ekonomických 
charakteristikách, domácnostech, úrovni byd-
lení a rozmístění a struktuře bytového fondu na 
území České republiky.

Rozhodným okamžikem pro sčítání, tj. oka-
mžikem k němž se vztahují všechny zjišťované 
údaje, je půlnoc z pátku 25. března na sobotu 
26. března roku 2011.

 Sčítání podléhá:
a)  každá fyzická osoba, která má v rozhodný 

okamžik trvalý pobyt nebo povolený přechod-
ný pobyt na území České republiky,

b)  každá  další  fyzická osoba, která je na  úze-
mí České republiky v rozhodný okamžik 
přítomna a nemá zde trvalý nebo povolený 
přechodný pobyt,

c)  každý dům, i neobydlený,
d)  každý byt, i neobydlený.

Zákon č. 296/2009 Sb. o sčítání lidu, domů 
a bytů v roce 2011, ukládá povinnost poskyt-
nout   údaje zjišťované sčítáním v požadovaném 
rozsahu a stanoveným způsobem. Nesplnění 
povinnosti podrobit se sčítání je přestupkem.

Na ochranu osobních údajů o fyzické osobě 
se vztahuje zákon č. 101/2000 Sb., o ochraně 
osobních údajů a o změně některých zákonů, 
ve znění pozdějších předpisů.

Sčítání v jednotlivých obvodech zajistí sčítací 
komisaři České pošty. Budou to převážně její 
pracovníci, a to buď poštovní doručovatelé, nebo 
další pracovníci České pošty. Sčítací komisaři za-
čnou od 26. února 2011 roznášet domácnostem 
do schránek informační letáky o sčítání, zároveň 
vhodí do schránky informaci o termínu, kdy do 
dané domácnosti přinesou sčítací formuláře.

Od 7. března začnou sčítací komisaři na-
vštěvovat domácnosti a roznášet formuláře. 

Každý občan dostane zelený SČÍTACÍ LIST 
OSOBY. Majitelé a uživatelé bytů dostanou 
navíc žlutý BYTOVÝ LIST a majitelé či správci 
domů ještě oranžový DOMOVNÍ LIST. Roznáška 
formulářů končí 25. března 2011 v 18 hodin.

Každý sčítací komisař se musí při své práci 
prokazovat průkazem sčítacího komisaře. Ten 
musí mít umístěný na viditelném místě a na 
vyžádání občana je povinen předložit i občan-
ský průkaz.

V případě nejasností poskytují sčítací ko-
misaři metodickou pomoc při vyplnění sčítacích 
formulářů. Již při jejich doručení se s občanem 
domluví na způsobu odevzdání sčítacích for-
mulářů.

Sběr vyplněných formulářů sčítacími komi-
saři bude probíhat od 26. března do 14. dubna.
Sčítací komisaři jsou ze zákona povinni zacho-
vávat mlčenlivost o získaných údajích, zajistit 
ochranu vyplněných sčítacích formulářů a údajů 
v nich před jejich odcizením, ztrátou, poškoze-
ním, zničením nebo jiným zneužitím.

V případě, že některá domácnost neobdrží 
sčítací formuláře, může si je zletilý občan vy-
zvednout na tzv. sběrných místech – poštovních 
úřadech/poštách České pošty.

V roce 2011 je také poprvé možnost vyplnit 
sčítací formuláře v elektronické podobě. Podrob-
né pokyny  obsahují informační letáky vydané 
Českým statistickým úřadem a dále internetové 
stránky www.scitani.cz, formuláře jsou dostupné 
i z adresy ČSÚ www.czso.cz.

Další  informace budou zveřejněny na úřední 
desce Městského úřadu Rájec-Jestřebí, na vý-
věskách ve všech místních částech města, na 
internetové stránce města www.rajecjestrebi.cz 
a v relacích  městského rozhlasu.

V Rájci-Jestřebí 18. 2.2011  
JUDr. Irena Třísková  v. r.
 tajemnice Městského úřadu Rájec-Jestřebí

INFORMACE O  SČÍTÁNÍ  LIDU, DOMŮ  A  BYTŮ V ROCE 2011
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UPOZORNĚNÍ
Do 31. 3. 2011 je třeba uhradit místní poplatky:
• Poplatek za psy
• První splátku poplatku za komunální odpad 

(tj. za provoz systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a od-
straňování komunálních odpadů). Poplatek 
je možno zaplatit jednorázově v plné výši 
ve lhůtě první splátky-na pokladně MěÚ 
Rájec-Jestřebí v době:

 pondělí a středa
 8.00 – 11.00 hod. 12.00 – 16.00 hod.
 úterý a čtvrtek
 8.00 – 11.00 hod. 12.00 –15.00 hod.

Aktuality
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Místní poplatky  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 2
Poděkování . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 2
Současné požadavky  . . . . . . . . . . . . . . . . . . 2
Diakonie Broumov . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 4
Slovo starosty  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 5
Kulturní dění
Pozvánky na akce . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 6
Městská knihovna . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 15
Co se děje ve školách 
ZŠ a MŠ . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 15
Gymnázium . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 17
Centrum Motýlek . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 20
Rozpis stomatologie LSPP . . . . . . . . . . . . 21
Společenská kronika . . . . . . . . . . . . . . . . . . 22
Zpráva z matričního obvodu . . . . . . . . . . . . 22

Sport 
Turnaj přípravek  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 23
Fotbal v našem městě . . . . . . . . . . . . . . . . . 24
Blahopřání  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 27
Historie
Hasiči slaví 115 let  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 28

Zprávy odjinud
Pěkná modrá Doubravice . . . . . . . . . . . . . . 29
Kino Doubravice  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 29
Ohlasy
Přednáška z historie  . . . . . . . . . . . . . . . . . . 30
Připravujeme
Divadelní spolek  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 31
Inzerce . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 31

Usnesení rady města. . . . . . . . . . . . . . . . . . 33

V BřEZNOVéM VYDÁNÍ NAjDETE
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PODĚKOVÁNÍ
Občanské sdružení „Za rozvoj města“ 

Rájec–Jestřebí děkuje Vám všem, kteří 
jste při příležitosti výměny autolékárniček za 
nové, věnovali svoji autolékárničku starého 
typu. Celkem se jich shromáždilo 94 kusů. 
Tímto jsme s Vaší pomocí podpořili dobrovol-
nické centrum ADRA v Plzni, které nezávad-
ný obsah použije a zašle do zdravotnického 
střediska ITIBO v Keni. Je pěkné, že se 
najdou lidé, kteří nejsou lhostejní.

Za o. s. „Za rozvoj města“  
Romana Synakieviczová

SOUČASNé POŽADAVKY NA VYTÁPĚNÍ A MOŽNOSTI ÚSPOR ENERGIE
(Rady a informace pro Vás napsal specialista 

na techniku staveb Ing. Radek Klon – boskovická 
projekční kancelář KLON & KOL.)

Ve svých občasných publikacích věnovaným 
v poslední době široké veřejnosti boskovického 
regionu se zabývám úsporou energie – tepla ve 
Vašich domácnostech. Zaměřuji se na zvýšení 
tepelně-izolačních vlastností Vašich domů, které 
jsou nezbytné pro úsporu energie. Připomínám 
znovu, že prvním krokem je zateplení domu 
a následně pak důsledná a promyšlená volba 

způsobu vytápění. Nyní bych tedy krátce popsal 
tyto možnosti. Můj příspěvek není zaměřen jen 
na nízkoenergetické až pasivní domy. Zmíním se 
také o „běžných“ rodinných domech, kterých je 
doposud převážná většina. Tyto domy byly posta-
veny v době, kdy se s energií ještě plýtvalo, bez 
využití kvalitních stavebních materiálů a nových 
technologických možností. Možná si myslíte, že 
Váš dům odolává zimnímu chladu na jedničku, 
protože má silné obvodové zdivo a třeba nedávno 
vyměněná okna. Může to však být jinak. Z naší 
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projekční praxe je známo, že roční energetická 
náročnost těchto starších staveb dosahuje někdy 
až 300 kWh/m2, přičemž současný standard nové 
výstavby se pohybuje mezi 60 až 90 kWh/m2 

(pasivní domy cca 15 až 20 kWh/m2).
Od roku 2001 a zejména pak od roku 2006 

v souvislosti s účinností zákonů o hospodaření 
s energií (zákon č. 177/2006 Sb.) a dle souvise-
jících vyhlášek např. o energetické náročnosti 
budov (148/2007 Sb.) vznikají opatření, která 
nám ukládají určité povinnosti při hospodaření 
s energií. Ty vznikají již při projektu nové stavby. 
Zhotovují se energetické průkazy každé novo-
stavby a pro některé starší objekty se zpracová-
vají energetické audity, aby se na základě těchto 
dokumentů zajistilo snížení jejich energetických 
nároků. Jsme vedeni nejen novou normou zá-
konnou a technickou, ale samozřejmě přirozenou 
vlastností ušetřit své peníze za teplo. Nesmím 
opomenout také to, že zvyšování energetické 
účinnosti nese rozměr ekologický (omezování 
emisí oxidu uhličitého). Nakonec tato koncepce 
Evropských společenství vyžaduje i využití obno-
vitelných a druhotných zdrojů, což je využívání 
biomasy, solární a geothermální energie s cílem 
chovat se k naší Zemi (planetě) důstojněji. Zde 
však připomínám, že tento enviromentální směr 
nesmí být od státu systémově a legislativně chyb-
ně nastavený, jako se již stalo u fotovoltaických 
(solárních) elektráren …

Obecné doporučení v předcházejících řád-
cích mířilo nejdříve k zateplení domu a až násled-
ně k vylepšení a doplnění techniky a technologie 
vytápění. Energii uspoříte i s novým zdrojem 
a regulací topení, je to však méně efektivní 
bez předchozí fáze zateplení domu. Vždy však 
záleží na konkrétním případu, který by měl spe-
cialista – projektant na techniku budov posoudit. 
Pokud odhlédneme od již dané energetické 
specifické náročnosti každého domu, kterou tvoří 
jeho tepelně-izolační vlastnosti, poloha, sluneční 
osvit, geometrie domu, je dobré si připomenout, 
že i změnou našeho chování při hospodaření 
s energií dosáhneme úspory. Často se jedná 
o zbytečně vysoké teploty i v místnostech, kde 
právě nepobýváme, teploty v místnostech v noč-
ních hodinách atd.

Je důležité v souvislosti s úsporami energií 
zmínit současnou situaci ve státním programu 

Zelená úsporám, který je nyní dočasně přerušen. 
Stále však platí, že má být v příštích měsících 
znovu obnoven a proto bude ekonomická ná-
vratnost investice do podporovaných opatření 
týkajících se změny vytápění stále pro občany 
velmi výhodná. Jedná se o instalaci tepelných 
čerpadel, solárně-termických panelů a nakonec 
i nových ekologických zdrojů – kotlů na biomasu 
(také na dřevo, peletky apod.), kde doposud bylo 
možné získat státní dotaci 55 až 95 tis. Kč.

Otázkou je, jak se rozhodnout a jak změnit 
stávající neúčinný a třeba i neekologický způsob 
vytápění. Problémem zůstává i regulace vytápě-
ní. Není-li možné zapojit ekvithermní regulaci, kde 
je možné nastavit posun a strmost topné křivky 
a naladit zdroj tepla tak, aby optimálně a plynule 
reagoval na vnitřní a venkovní změny teploty, 
pak můžeme alespoň využít termostatické ventily 
a prostorové vnitřní termostaty, ale to vždy s na-
stavením útlumů v nočních hodinách a v době, 
kdy jsme mimo domov. Ne vždy jsou v domech 
teplovodní soustavy a proto jsou možnosti regu-
lace různé. U ostatních topných soustav a krbů 
nebo kotlů na biomasu se úspěšně při regula-
ci využívá akumulačních zásobníků, různých 
směšovacích okruhů a změn teplotních spádů, 
landomatů, klapek atd.

Pro úplnost shrnu nejčastěji používané zdroje 
vytápění, protože některé investoři opomíjejí. 
Jsou to plynové kotle na zemní plyn a plynové 
kotle na zkapalněný plyn ze zásobníků (pokud 
není v lokalitě veřejný plynovod), kotle na tuhá 
fosilní paliva a nebo kapalná fosilní paliva, tepel-
ná čerpadla, elektrokotle, přímotopná elektrická 
topidla, lokální plynová topidla, vytápění elektric-
kými infra panely, elektrické podlahové topení, 
solárně-termické panely a také krby nebo krbová 
kamna s teplovzdušným rozvodem a nebo s tep-
lovodním výměníkem (většinou v kombinaci se 
jmenovanými způsoby), vzduchotechnické vytá-
pění v různých obměnách a s tím souvisí rekupe-
race vzduchu, jeho čistota, filtrace, klimatizace… 
Existuje tedy mnoho možností, jak teplo získávat 
a jak s ním hospodařit. Rozhodování komplikuje 
nepřehlednost na trhu a každý druh vytápění 
obnáší různé technické parametry, různou učin-
nost a také různou pořizovací cenu (nehledě na 
dostupnost servisu atd.) a vždy je nutné se dívat 
na ekonomická hlediska – např. efektivnost, se 
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kterou souvisí návratnost investice. Chtěl bych 
zde upozornit na to, že není vždy správné jen 
kopírovat zavedené způsoby vytápění od svých 
známých a sousedů, ale promyslet i další mož-
nosti. Musím zmínit i chybně zavedenou praxi. 
Velmi často se při rozhodování o způsobu vytápě-
ní nového domu zavolá pouze topenářská firma, 
která rozhodne bez projektu a výpočtů o dalším 
osudu Vašeho domu. Vytápění pak může být ne-
hospodárné, výkon zdroje bývá předimenzovaný, 
velikosti otopných těles nerespektují výpočtové 
tepelné ztráty v místnostech, podlahové vytápění 
má negativní hygienické vlastnosti v podobě 
vysoké povrchové teploty podlahy. Hydraulické 
vyvážení soustavy, rychlost proudění a tlakové 
ztráty v potrubí nejsou optimální atd.

Na závěr ještě zmíním některé současné 
trendy vytápění, které leží v nízkoenergetických, 
pasivních a inteligentních domech. Samozřej-
mě je člověk vždy ovlivněn svými možnostmi, 
vztahem k ekologii, vztahem k technice a ne-
bo k novým a někdy i převratným myšlenkám 
a k vysokému řádu inovací (změny ve vytápění 
dosahují až tzv. technologického převratu). Za-
čínají se stále více projektovat stavby například 
v kombinaci dřeva a slaměných bloků nebo 
hliněných nepálených bloků s kombinací mo-
derních a přírodních materiálů. Tyto stavby, 
které využívají nízkoemisních a ekologických 
zdrojů vytápění s vysokým stupněm regulace 
a přírodních stavebních materiálů se nazývají 
Green Building. Toto tzv. „zelené stavebnictví“ má 
za cíl nejen návrat k přírodním materiálům, ale 
především k využití principů trvale udržitelného 
rozvoje v běžném životě. Cílem pak je zvýšení ži-
votní úrovně bez rostoucí spotřeby energie, pitné 
vody a dalších přírodních zdrojů. Mezi základní 
vlastnosti těchto budov patří nejen dobré tepelně 
izolační vlastnosti, rychlá výstavba a slučitelnost 
s okolním prostředím, ale i ekologická rozložitel-
nost použitých materiálů po skončení životního 
cyklu stavby. V těchto stavbách se úspora energie 
na chlazení v létě získává třeba tím, že přívod 
vzduchu do domu je veden v podzemní potrubní 
smyčce. V zimě se vzduch rekuperuje. Reku-
perace, neboli zpětné získávání tepla je děj, při 
němž se přiváděný vzduch do budovy předehřívá 
teplým odpadním vzduchem. Teplý vzduch není 
tedy bez užitku odveden otevřeným oknem ven, 

ale v rekuperačním výměníku odevzdá většinu 
svého tepla přiváděnému vzduchu.

Není již finančně nedostupné stavět tzv. 
domy inteligentní – inHome, kde se efektivně 
řídí a monitoruje spotřeba energií. Řídící systém 
dokáže optimálně kombinovat vytápění z různých 
tepelných zdrojů. V případě, že v zimním období 
svítí slunce, otevře automaticky stínění oken 
a pošle teplo ze solárního panelu do podlahy 
v obývacím pokoji, v případě větru se zatáhne 
venkovní žaluzie a pod. Když je tepla přebytek, 
automaticky se akumuluje v zásobníku a této 
energie se využije později. Díky regulaci a nové 
technice ve vytápění proto dochází k významným 
úsporám na tepelných energiích a dosahuje se 
i vyššího komfortu v užívání staveb.

RK

Občanské sdružení Diakonie Broumov je 
nezisková organizace, která poskytuje soci-
ální služby pro občany z okraje společnosti 
– materiální pomoc sociálně potřebným, azy-
lové ubytování i pracovnípříležitost. Více na  
www.diakoniebroumov.org

VYHLAŠUjE SBÍRKU  
POUŽITéHO OŠACENÍ

 Letního a zimního oblečení (dámské, pánské, 
dětské)

 Lůžkovin, prostěradel, ručníků, utěrek, zá-
clon,

 Látky (minimálně 1m2, prosíme, nedávejte 
nám odřezky a zbytky látek)

 Domácí potřeby – nádobí bílé i černé, skle-
ničky – vše nepoškozené

 Vatované přikrývky, polštáře a deky
 Obuv – veškerou nepoškozenou
 Hračky – nepoškozené a kompletní

VĚCI, KTERé VZÍT NEMŮŽEME:
 ledničky, televize, počítače a jinou elektro-

niku, matrace, koberce – z ekologických 
důvodů

 nábytek, jízdní kola a dětské kočárky – ty se 
transportem znehodnotí

 znečištěný a vlhký textil

Sbírka se uskuteční:
dne:   4. – 8. dubna 2011
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čas:  po, čt  9 – 17.30 h 
 út, st  9 – 15 h 
 pá  9 – 13 h

místo: Informační centrum města  
Rájec-jestřebí, Komenského 620  
(budova knihovny)

Věci prosíme zabalené do igelitových pytlů či 
krabic, aby se nepoškodily transportem.

Děkujeme za Vaši pomoc.

Bližší informace Vám rádi sdělíme:
tel.: 224 316 800, 224 317 203 nebo 
516 432 191 (Informační centrum)

SLOVO STAROSTY

CO POTĚŠÍ – CO ZAMRZÍ…
Za oknem pomalu sedala jinovatka na trávu 

a větve stromů a večerní mráz vyháněl chodce 
z ulic. Televizní zprávy skončily a manželé si 
toho večera sedli do kuchyně. Měli toho hodně 
na řešení. Chtěli hlavně rozpočítat svoje výdělky. 
Musí s nimi nejen vyjít, ale i trošku ušetřit.

Státní reformy jim totiž taky ukrojily část 
z výplat. A i když byly děti menší, tak život rodiny 
si vezme většinu příjmů …

…Státní reformy krátily i peníze pro obce 
a města. Rozpočet města je stejně jako rozpočet 
doma. Jen místo rodiny zasedá rada a zastupi-
telstvo města. Investice a opravy můžeme dělat 
jen podle toho, na co máme. Své peníze nebo 
dotace. Pokud je akce větší, tak jsme občas 
rozpočtu vypomohli výhodnou půjčkou, aby se 
nezastavily opravy a rekonstrukce. Pak se ale 
stejně musí půjčky splatit.

Potěší to, že se nám dařilo dlouhodobě 
s rozpočtem města dobře hospodařit a na dru-
hé straně zamrzí, když stát chce po radnicích 
více práce a krátí přitom peníze do rozpočtů. 
A to zamrzí.

Vloni jsme dokončili dvě poměrně velké a fi-
nančně náročné akce – rekonstrukce sokolovny 
a zateplení školy. Díky úsporám z minulých let 
se podařilo obě akce včetně víceprací úspěšně 
dofinancovat – což potěší – především uživatele.

Nyní nastal čas našetřit na další výdaje. Rádi 
bychom opravili komunikace na ulicích, kde je 
to již léta potřeba. Ale nejdřív se v těchto ulicích 

musí dát do pořádku vodovody a kanalizace, 
abychom si pak při opravách nerozbíjeli nové 
hezké povrchy. V plánu jsou nové kanalizace pro 
naše místní části. Zeleň potřebuje každoročně 
svoji údržbu, ale zde usilujeme o získání dotace 
z evropských fondů. Konečně se začnou realizo-
vat protipovodňová opatření – I. část. Současně 
nová sokolovna ukrojí z rozpočtu část peněz na 
provoz a chod celého velkého zařízení.

A tak letošní rok bude ve znamení úspor 
v našem rozpočtu. Čeká nás spořivý rok.

Jako správní hospodáři děláme jen to, na co 
máme a každý rok se v našem městě kus práce 
udělá. Pro nás všechny.
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KULTURNÍ DĚNÍ 
 
Od 4.10. 2010       
Informační centrum 
TVOŘIFKA – „I když je vám více let, není pozdě na úlet“ 
Prodejní výstava. Zveme všechny lidičky, kteří nemají rádi každodenní uniformitu a chtějí si 
šatník okořenit něčím nevšedním. Tak se krášlete a fintěte, co hrdlo ráčí, život je krátkej, tak 
vo co kráčí. 

• Náušnice smaltové, každý by chtěl takové 
• Trička a halenky nenosí jen panenky 
• Pokud nám dáno, dík za šaty a každý nový ráno 
• Šály a čepice, líbí se nejvíce 
• Tašky a kabelky 

 
2.10.2010 
hřiště za Sokolovnou 
Sbor dobrovolných hasičů Rájec Vás srdečně zve na 
oslavy 115. Výročí založení sboru 
Ve 12.30 bude sraz účastníků a techniky na prostranství 
před obchodním domem ERMIA, odkud ve 13.00 vyjde 
průvod hasičů a historické i současné techniky a projde 
ulicí Jurkovou přes náměstí Míru a ulicí Komenského na 
hřiště za sokolovnu, kde bude pokračovat program 
ukázkami historické i současné techniky. Program bude 
doprovázet koncert dechové hudby. Pro děti bude připraven skákací hrad. Dále bude 
připraveno bohaté občerstvení. Srdečně zvou hasiči Rájec. 
 
7.10. 2010 čtvrtek 18.00      
městská knihovna 
GALERIE RÁJECKÝCH FOTOGRAFŮ – slavnostní otevření stálé expozice místních fotografů 
 
8.10. 2010 pátek 18.00      

     
Tel.: 516 432 191 

Komenského 620, 678 02 Rájec-Jestřebí 
E-mail.:informace@rajecjestrebi.cz 

www.rajecjestrebi.cz 
 
Otevřeno:    Po, Čt          8:30 - 17:30 
         Út, St, Pá        8:30 – 15:00 
         
                                       

 

   Informační a vzdělávací centrum města 
RÁJEC-JESTŘEBÍ 

PROTIPOVODňOVé HRÁZE
V očích lidí se zrcadlily obavy. Voda vystou-

pala velmi rychle, a proto se kolem řeky držely 
hlídky. „I tak v noci zas nebudu spát…“ řekla 
paní své sousedce a odvrátila zrak od rychle 
tekoucí vody v řece.

Hasiče a lidi z radnice čekala další noc hlíd-
kové služby a nevyspání na jejich ustaraných 
tvářích pomalu vykreslovalo kruhy pod očima. 
Už aby to bylo za námi…

Takto vypadá téměř každý rok. Proto jsme 
usilovali několik let o dotace na stavbu hrází.

Vloni jsme za město podepsali trojstrannou 
smlouvu na realizaci protipovodňových hrází, 
na podzim proběhlo ze strany Povodí Moravy 
výběrové řízení a nyní se intenzívně připravuje 
zahájení prací.

Hlavním investorem je Povodí Moravy a po-
dle jejich informací by se mělo zahájit 1. března 
2011. Do 5 – 6 měsíců bychom měli mít protipo-
vodňové hráze hotové. Práce bude provádět fir-
ma Elitbau s. r. o. Z čeho se skládají a kde budou?

KULTURNÍ DĚNÍ

První část bude na ulici Nová, kdy podél toku 
Býkovky bude vybudována betonová hrázka 
až na lokalitu „Na Kroužku“, pak bude původní 
sypaná hráz navýšena a bude pokračovat dále 
betonovou hrázkou až k silnici u Šamotky. Kana-
lizace bude ve dvou případech opatřena uzávěry 
proti zpětnému vzedmutí vody.

Druhá část bude na severním konci Rájce 
za posledními domy ul. Komenského a zde bude 
hráz rozšířena a dosypána. Celé opatření v obou 
lokalitách je projektováno na stoletou vodu.

Konečně se po letech dočkáme opatření, 
kdy nebudeme muset držet ve dne – v noci hlíd-
ky a nebude muset být v pohotovosti technika, 
lidi a materiál na stavbu hrází z pytlů s pískem.

Stavba těchto opatření však přinese větší 
pohyb techniky, stavebních strojů a lidí v obou 
lokalitách. Obracíme se na vás s prosbou o po-
moc při řešení částečných omezení, která vy-
plynou ze stavby samotné a o trpělivost se 
zvýšeným provozem stavby.

Ing. Pavel Perout, starosta

4. 3. 2011  v 18 h
výstavní síň knihovny

OBRAZY A KERAMIKA  
PROKOPA VESELéHO

Prodejní výstava výtvarníka z Kunštátu potrvá 
do 18. března.
Otevřeno: po, čt 9 –18 h, út, st, pá 9–15 h. 

4.3.2011 v 18 h KINO – Káčko
CO ZAŽÍVÁ POUTNÍK DO SANTIAGA DE 

CompostelA
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8. 3. 2011 od 14 hodin
SOKOLOVNA – Kulturní centrum 
Rájec-Jestřebí

MEZINÁRODNÍ DEN ŽEN
Srdečně zve místní STP a KSČM

11. 3. 2011 v 19.30
Obřadní síň města, radnice

jARNÍ KONCERT – PÍSNĚ S LOUTNOU
Jarmila Chaloupková a Brian Wright

18. 3. 2011 v 18.30 SOKOLOVNA 
Kulturní centrum Rájec-jestřebí
Divadlo Klauniky B. Polívky

DON QUIjOTE DE LA MANCHA
Vstupné v předprodeji 80,-/ na místě 100,- Kč. 
Předprodej vstupenek v informačním centru.
AKČNÍ CENA: PřI KOUPI VSTUPENEK NA 
TřI DIVADELNÍ PřEDSTAVENÍ (18. 3., 1. 4., 
13. 5. 2011) zaplatíte neuvěřitelných 200,-!!! Vy-
užijte naší nabídky. Platí pro širokou veřejnost.

24. 3. 2011  v 17.30 hodin
Sál K-áčko

„Z HISTORIE NAŠEHO MĚSTA“
Cyklus přednášek Petra Sychry: Starohrabě 
Hugo František Salm-Reifferscheidt (1776 – 
1836), aneb Příběh moravského šlechtice

24. 3. – 7. 4. 2011
dětské oddělení knihovny

ZVÍřÁTKA Z DŽUNGLE
Výstava prací malých dětí, které se zúčastnily 
akce Celé Česko čte dětem.
Potrvá do 7. dubna. 
Otevřeno: po, čt 9 –18 h, út, st, pá 9–15 h.

24. 3. 2011 v 8,50 a 10,40 h SOKOLOVNA 
Kulturní centrum Rájec-jestřebí
Divadlo Klauniky B. Polívky

DON QUIjOTE DE LA MANCHA
Divadelní představení pro školy: ZŠ a MŠ Rájec-
-Jestřebí a Gymnázium a SOŠ Rájec-Jestřebí

26. 3. 2011 od 20 hodin
SOKOLOVNA – Kulturní centrum Rájec-Jestřebí

TRADIČNÍ PLES ŠKOLY
Srdečně zve sdružení rodičů při ZŠ společně 
s vedením školy v Rájci-jestřebí

Do 6. 3. 2011
Státní zámek Rájec nad Svitavou

KAMéLIE A KRÁSA DřEVA
Zámek bude otevřen v so a ne od 9 do 17 ho-
din, ve všední dny od 9. do 16.30 hod. pondělí 
28. 2. zavřeno.
V reprezentačních prostorách zámku budou vy-
staveny 50leté kvetoucí keře kamélií a historické 
interiéry zámku vyzdobí aranžmá z květů kamélií 
a řezbářské práce starých mistrů.
V zámecké kapli představí své řezbářské práce 
současný řezbářský mistr Jiří Netík se svou 
ženou Martinou.
Vstupné – 100,- Kč, snížené –  80,- Kč
Vstupné zahrnuje prohlídkovou trasu zámku 
s výzdobou, zámeckou kapli a v době konání 
výstavy i zámecké skleníky

Zámecké skleníky
Pro zájemce budou otevřeny zámecké skleníky 
s unikátní sbírkou kamélií do 31. 3. 2011. Vždy 
od 9 do 15 hodin. Zavírací dny jsou pondělky. Po 
dobu konání výstavy je otvírací doba skleníků 
shodná s otvírací dobou zámku. Návštěvníci 
si zde mohou zakoupit rostliny kamélií, jarní 
a pokojové květiny.  Vstupné 30,- Kč
Kontakty: zámek – tel. 516 432 013, 723 398 968, 
zahradnictví 721 319 377 rajec@brno.npu.cz 
www.zamekrajec.cz

5. 3. (8 – 17 hodin) a ne 6. 3. (8 – 13 hodin)
Areál chovatelů u Benzinky v Rájci

PRODEjNÍ VÝSTAVA KRÁLÍKŮ
Srdečně zve Český svaz chovatelů, ZO Rájec-
-Jestřebí. Tombola a občerstvení zajištěno.

6. 3. 2011  od 15 hodin
SOKOLOVNA – Kulturní centrum Rájec-Jestřebí

DĚTSKÝ MAŠKARNÍ BÁL
Srdečně zve Občanské sdružení „Za rozvoj 
města“
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27. 3. 2011
ZÁjEZD DO DIVADLA SE SLEVOU 25 %

V neděli 27. března je pro všechny operní pří-
znivce připraven zájezd do Mahenova divadla 
v Brně na operu Popelka, která je označována 
jako zlatý hřeb letošní brněnské divadelní se-
zóny. Pěvecké party patří k nejexponovanějším 
a technicky nejnáročnějším, jaké Rossini psal 
a Popelka je dílo plné brilantní, svěží a jemným 
humorem prozářené hudby. Představení začíná 
v příjemných 17 hodin.
Cena vstupenky po slevě: dospělí – 300 Kč, 
důchodci – 225 Kč, děti do 15 let a studenti do 
26 let – 150 Kč, jednotné jízdné – 100 Kč (neplatí 
pro ty, kteří si dopravu řeší individuálně)
Odjezd autobusu: BOSKOVICE – parkoviště 
u Zlaté růže 15:00, RÁJEC-JESTŘEBÍ – Penzi-
on Kopeček 15:20, ČERNÁ HORA – parkoviště 
u Pivovaru 15:30
Zájezd je nutné uhradit nejpozději do 
11. března 2011 v Informačním centru měs-
ta Rájec-Jestřebí (předprodej probíhá také 
v Městském informačním středisku v Boskovi-
cích).  Rezervaci míst prosíme provést 
v co nejbližším termínu. Děkujeme…

31. 3. 2011                        v 15.15 h
výstavní síň knihovny

PéŤA ZAHRADNIČÍ
křest knihy redaktorky nakladatelství 
Computer Press paní Evy Mrázkové 
spojený s posledním setkáním dětí 
v rámci projektu Celé Česko čte dětem.

NENECHTE SI UjÍT
PřIPRAVUjEME NA MĚSÍC DUBEN:

1. 4. 2011 v 19.30 h
SOKOLOVNA – Kulturní centrum Rájec-Jestřebí

Divadlo Metro PRAHA
DOSTANU TĚ NA jAHODY

Vstupné v předprodeji 110,-/ na místě 140,-. 
Předprodej vstupenek v informačním centru.
AKČNÍ CENA:  PřI KOUPI VSTUPENEK 
NA TřI DIVADELNÍ PřEDSTAVENÍ (18. 3., 
1. 4., 13. 5. 2011) zaplatíte neuvěřitelných 
200,-!!! Využijte naší nabídky. Platí pro širo-
kou veřejnost.

Hrají: Ivan Vyskočil, Michaela Dolinová, Yveta 
Tannenbergerová, Zuza Ďurdinová nebo Kateři-
na Urbanová, Matěj Merunka nebo Michal Slaný
Hra německé autorky Ute Steinové (v origi-
nále „Ein spätes Geschenk“). Autorka mistrně 
vystihuje lidské vlastnosti, které dobře známe, 
u jiných vehementně odsuzujeme, ale u sebe 
samých je stěží nalézáme nebo nalézt spí-
še nechceme: chlapskou ješitnost, sebelás-
ku, kariérismus, intrikánství. Protože se jedná 
o opravdu dobrou komedii, a protože autorka 
je žena, je její pohled sice lehce ironický, ale 
dokáže v každé situaci najít také laskavý humor. 
Světový dirigent, sužován rozmary hysterické 
operní pěvkyně, před ní nalézá úkryt v hotelu. 
Jednoho večera ho však navštíví tajemná krás-
ná slečna… Kdybychom prozradili víc než jen 
výchozí situaci příběhu, ochudili bychom diváky 
o rozuzlení celé zápletky. A že ji autorka dokáže 
dovést do finále za pomoci brilantních dialogů 
a jemného humoru jí slouží jen a jen ke cti.

5. 4. 2011 v 10 h
SOKOLOVNA – Kulturní centrum Rájec-
-Jestřebí

DIVADLO PRO DĚTI
POHÁDKA PYŠNÁ PRINCEZNA

Pro objednané školní skupiny. 
Mohou přijít i maminky s dětmi!!  
Vstupné 30,- Kč

ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ
ZO RÁJEC-JESTŘEBÍ

VÁS SRDEČNĚ ZVE NA TRADIČNÍ

–– PRODEjNÍ VÝSTAVU KRÁLÍKŮ ––
KTERÁ SE KONÁ V AREÁLU U BENZINKY V RÁJCI

V SOBOTU 5. března 2011  
od 8°° hod. – 17°° hod.

V NEDĚLI 6. března 2011  
od 8°° hod. – 13°° hod.

TOMBOLA A OBČERSTVENÍ ZAjIŠTĚNO
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DON QUIJOTE de la Ancha 
„Představení, které prodlužuje život“ 
                           

  

                           
 
                                                                                         
 
 
 
                                                                              

                                                        
  

                                                                         
 

 
Vážení přátelé, 
 
dne 18.3.2011 zavítá do Rájce-Jestřebí přední 
světový   chůdoherec   Lennoire   Montaine 
s vynikající komedií Don Quijote de la Ancha 
-  nejhranějším  představením  v  Evropě. 
Tuto „didaktickou klauniádu“ v režii pana Bolka Polívky 
můžete zhlédnout dne 18.3.2011 v 18:30 hodin v Sokolovně. 
Představení je vhodné i pro rodiny s dětmi, přináší pohodu a 
spoustu smíchu, také však potěšující dárečky. 
 
Těšíme se na Vás ! 

Představení  se uskuteční v rámci projektu  COMENIUS 2011 - Podpora kultury s EU 

DON QUIJOTE de la mAncha

mAncha

Představení se uskuteční v rámci projektu  COMENIUS 2011 – Podpora kultury s EU
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Občanské sdružení “Za rozvoj města“ 
                           zve všechny děti a rodiče na 

DĚTSKÝ 
MAŠKARNÍ BÁL 

který se bude konat v neděli 6. 3. 2011 od 15 hodin 
v kulturním centru – SOKOLOVNĚ. Můžete se těšit na 
živou hudbu, Laso show ROMANITA, hry, soutěže, bohatou 
tombolu a sladká pokušení v dětském baru. Vstupné 
dobrovolné.    
 
 

   
                         

Srdečně zvou pořadatelé!!! 
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PROGRAM KINA RÁJEC-JESTŘEBÍ    BŘEZEN  2011
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11. 3. 2011
DÍVKA, KTERÁ SI HRÁLA 

S OHNĚM
ZAČÁTEK V 18 HOD., 
VSTUPNÉ 40,- Kč

Novinář  spolu -
pracující s časopisem 
Milénium a jeho part-
nerka jsou zavražděni 
krátce před publiková-
ním materiálu o dětské 
prostituci, korupci a ob-
chodu s bílým masem. 
Na zbrani nalezené na 
místě činu se najdou 

otisky Lisbeth Salanderové (Noomi Rapace), kte-
rá se po roce stráveném v zahraničí vrátila zpět 
do Švédska, aby svému poručníkovi připomněla 
jejich starou dohodu. Její poručník je ale brzy 
nalezen mrtvý a Lisbeth je i v tomto případě pode-
zřelou číslo jedna. Policie po Lisbeth zahajuje ce-
lostátní pátrání, podporované mediální kampaní, 
ve které se vytahují na světlo skandální informace 
o její potenciální nebezpečnosti a problematické 
minulosti. Novinář Mikael Blomkvist (Michael 
Nyqvist) je ale přesvědčen o její nevině…
Akční/thriller   Švédsko, Dánsko, Německo
2009; 129 min.  Režie: Daniel Alfredson 
Hrají: Naomi Rapace, Michael Nyqvist, Lena 
Endre, Per Oscarsson, Sofia Ledarp

25. 3. 2011
TOM A jERRY – SHERLOCK HOLMES

ZAČÁTEK V 17 HODIN, VSTUPNÉ 20,- Kč
Když se naši vtipálci, kocour a myš, pokusí 

přechytračit slavného detektiva, bude to velká 
legrace!

Krádeže šperků 
po celém Londýně po-
pletou Scotland Yard 
a ze zločinů je faleš-
ně obviněna krásná 
zpěvačka Zrzka. Jen 
legendární Sherlock 
Holmes dokáže najít 
skutečného zloděje, 
ovšem s pomocí své-
ho asistenta dr. Wat-

sona – a samozřejmě Toma a Jerryho. Nale-
zení stop a rozlousknutí případu bude ovšem 
hračka ve srovnání s pokusem udržet mír mezi 
divokými soupeři, kteří ve jménu spravedlnosti 
běhají, cupitají, upalují a sviští po ulicích, 
pěšinkách a střechách. Pestrou společnost 
postav a možných podezřelých doplňují v tom-
to skvělém spojení klasického pátrání a dy-
namické animace staří známí Tuffy, Butch, 
Droopy a mnozí další.
Tom And Jerry: Meet Sherlock Holmes (2010)
Režie: Spike Brandt, Tony Cervone
Animovaná komedie,  48 min.

I RÁjEC ČTE DĚTEM

Dárek pro děti – 20 minut čtení  
nahlas od hodné babičky

Městská knihovna zve všechny malé děti od tří 
let, jejich rodiče i prarodiče na společné čtení po-
hádek, povídání a vyrábění jednoduchých věcí.

3.3   10. 3.  17. 3.   24. 3.  31.1.

Každý březnový čtvrtek od 
15.15 h v oddělení pro děti. 
Vezměte s sebou pastelky, 
lepidlo a nůžky.

Z NOVÝCH KNIH

Z regionální literatury:
BRÁNSKÝ, J.: Drnovice v minulosti dávné i 

nedávné
STARÉ pověsti letovické
ROUBANINA a okolí

Z české literatury:
PEŠKOVÁ, K.: Svět bez konce
KRISEOVÁ, E.: Necestou slečny H. a dnešní 

Afrikou
URBANÍKOVÁ, E.: Svět je mi dlužný

MĚSTSKÁ KNIHOVNA INFORMUjE
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Počtení ze světové literatury:
BINET, L.: HHhH – Himmlers Hirn heisst Hey-

drich – román o atentátu na Heydricha
FALCONES, I.: Katedrála moře – španělský 

historický román ze 14. stol.
SCHNEIDEROVÁ, H.: Nech mě jít, mami
Jen jeden osud – antologie sovětské lágrové prózy

Něco z poezie:
ČERNÍK, M.: Ke mně se přitiskni
Královny slz a ostružin – almanach milostné 

ženské poezie
ONDRÁČEK, V.: Pootočené zrcadlo – tvorba 

kunštátského autora

Od ledna  le tošn í -
ho roku jsme v naší 
knihovně rozšířili na-
bídku časopisů. Pro mi-
lovníky historie dávné 
i nedávné jsme objed-
nali historický magazín 
Živá historie. Každý 
měsíc zprostředko-
vává svým čtenářům 
setkání s českou i svě-
tovou historií a přináší 

nové informace o historických událostech, osob-
nostech i objevech. Živá historie nabízí materiály 
z oblasti bitev, válek i politiky, přibližuje denní 
život lidí v té které době, prozkoumává záhady 
a mýty, dějiny vědy a vynálezů či seznamuje 
s objevnými a výzkumnými expedicemi.
Pro domácí kutily a zahrádkáře jsme opět ob-
jednali Receptář. Každý měsíc v něm najdete 
mnoho tipů a rad do zahrádky, chytré nápady 
a zlepšováčky pro domácnost, chovatelskou po-
radnu, nápady pro šikovné ruce i rady lékařské.

NOVé ČASOPISY V NAŠÍ KNIHOVNĚ

Nadále s i  můžete 
v knihovně půjčit Bur-
du, Dianu a Sandru 
– časopisy pro ruční 
práce; Dům a za-
hrada, Naše krásná 
zahrada a Pěkné 
bydlení vypomohou 
zkrášlit váš domov 
i zahradu; týdeníky 
Instinkt, Květy, Vlas-
ta a Tina vám přinesou nové aktuální informa-
ce z domova i ze světa; pedagogické i lékařské 
rady hlavně mladým maminkám najdete v ča-
sopisech Maminka, Rodiče a Zdraví; cestovat 
do vzdálených zemí můžete s časopisem Lidé 
a země. V naší nabídce nechybí ani Zrcadlo 
Blanenska a středeční vydání Rovnosti s Týd-
nem u nás a městský zpravodaj.
Všechny uvedené tituly si můžete půjčit vždy 
v pondělí od 16 do 18h a ve čtvrtek od 9 do 
11 h a odpoledne od 16 do 18 h. 

P. Šamonilová

ZÁPIS DĚTÍ DO 1. ROČNÍKU OČIMA ŽÁKŮ PÁTé TřÍDY

V úterý 1. února 2011 se na naší škole konal zápis dětí do první třídy. 
Trval od 12.00 do 16.00 hodin. My jako pátá třída jsme byli poctěni tím, že 
jsme se toho mohli zúčastnit. Měsíc dopředu jsme v pracovních činnostech 
vyráběli dárky. V tento den polovička z nás na sebe oblékla masky. Žád-
né strašidelné, ale hodné pohádkové bytosti a zvířátka. Byli to například 
Caesar a Kleopatra, Pipi Dlouhá punčocha, klaun, kocour, čarodějnice, 
princezny, pirát….

Přivítali jsme děti i jejich rodiče již u vchodu do školy. Každé z dětí od 
nás dostalo bonbón, někdy i dva, povídali jsme si s nimi a pak je odvedli 

do třídy, kde na ně čekaly paní učitelky. Navíc byl pro děti nachystaný po-
hádkový les, kde si mohly zahrát různé hry. Většina dětí se nejdříve bála, 
ale pak se rozkoukala a dobře se pobavila.

CO SE DĚjE VE ŠKOLÁCH
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Každý budoucí školáček si odnášel pěkný 
dárek a určitě  hezký zážitek. Bylo to moc pěkně 
udělané, líbilo se to dětem i rodičům, ale neje-
nom jim, ale i nám žákům vaší školy. Věříme, že 
jsme přispěli k tomu, že se budoucím prvňáčkům 
u nás líbilo a budou se těšit do školy. Jsme rádi, 
že jsme mohli při zápisu pomáhat.

Za všechny zúčastněné žáky 5. třídy 
Jan Skoupý, Michal Šamšula a Zdeněk Mojčák.

Co k tomu dodat? Určitě to, že žáci páté třídy 
se velice pěkně zhostili svého úkolu a krásně 
o zápisu napsali. Moc jim za to děkujme a dodá-
váme, že k zápisu se dostavilo 39 dětí.

LYŽAřSKÝ KURZ 15. – 22. LEDNA

Od 15.1 do 22.1 odjely třídy 7. a 9. ročníku 
na lyžařský kurz do Deštného v Orlických horách 
do chaty Evy.

Hned jak jsme přijeli, šli jsme na krátkou pro-
cházku po okolí. Podívali jsme se na sjezdovky, 
na kterých jsme měli lyžovat. Ze začátku bylo 
sněhu málo, byl mokrý a lepil se, ale postupem 
týdne se podmínky začaly zlepšovat a sníh byl 
více kvalitnější.

Po krátké procházce jsme se vrátili 
do chaty Evy a naobědvali jsme se. Po 
dobrém obědě si všichni vybalili věci a uby-
tovali se. První den jsme ještě nelyžovali, 
ale druhý den už jsme pilně trénovali. První 
a druhá skupina, ve které byli lepší žáci, 
kteří už lyžovat uměli, byla na velkých 
sjezdovkách Martách a začátečníci se učili 
lyžovat na menším svahu za chatou.

První a druhý den jsme lyžovali, ale třetí 
den jsme se vydali na krátkou procházku do 
Deštného, kde jsme navštívili zdejší restauraci.

Čtvrtý den nám, počasí moc nepřálo. Pršelo 
a sníh byl nepříjemně mokrý a postupem času 
namrzal. A tak jsme radši zůstali na chatě, kde 
jsme hráli různé hry.

Pátý den lyžovali na velkých sjezdovkách 
i žáci ze třetí skupiny. Někteří měli velký strach 
a báli se sjet prudší kopec, na který nebyli zvyk-
lí, ale nakonec svůj strach překonali a pokořili 
i sjezdovku Martu.

Poslední den jsme byli na sjezdovkách 
o trochu déle, abychom si lyžování pořádně užili. 
Dopoledne pro nás učitelé připravili závody ve 
slalomu. Odpoledne jsme mohli jezdit, jak jsme 
chtěli, a bylo nám líto, že už je to poslední den. 
Rozloučili jsme se s Martami, vzali lyže a šli 
zpátky na chatu, kde jsme si začali postupně 
balit věci.

Večer k velkému nadšení byla dlouhá dis-
kotéka a každému bylo líto, když nám učitelé 
oznámili, že už je pozdě a musíme jít spát. Další 
den už jsme čekali na autobus, nosili do něj lyže, 
přeskáče, batohy a snowboardy.

Myslíme, že si všichni lyžování jaksepatří 
užili a odjížděli domů s pěknými zážitky a vel-
kými boulemi.

A naposledy bychom chtěli poděkovat panu 
učiteli Herčíkovi, Polákovi, paní učitelce Cvetle-
rové a naší zdravotnici Sylvě Drobníčkové, že 
se o nás celý týden starali a vydrželi to s námi.

Alena Chlupová, Eva Mrázková, 7. A

VALENTÝNSKÁ DISKOTéKA

Dne 14. února se u nás v tělocvičně základ-
ní školy konala 
na oslavu svátku 
všech zamilova-
ných diskotéka. 
Pořádali j i  žáci 
9. ročníku a také 
některé učitelky 
a učitelé. Když 
jsme vešli do tě-
locvičny, okouz-
lila nás výzdoba 
s balonky, kterou 

připravovali kluci z šestých tříd. Chvíli se sedělo 
a na tvářích byly znát rozpaky, ve dvě hodiny od-
poledne se už ale tancovalo jako o život. Každý 
si mohl vybrat písničky na přání. Starší holky nás 
vybízely, abychom tancovali. Diskotéka končila 
v 16 hodin. Doufám, že se něco takového bude 
ještě někdy pořádat, protože jsme si to všichni 
pořádně užili.

Monika Hlaváčková, 6. B
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UMÍTE POSKYTNOUT PRVNÍ POMOC PřI OHROŽENÍ ŽIVOTA?

Položili jste si někdy tuhle 
otázku? Ošetřit drobná poranění menšího rozsa-
hu, to jistě každý z nás zvládne. Ale co závažné 
ohrožení zdraví? Dovedeme si poradit co udělat, 
abychom postiženému zachránili život? Myslím, 
že nebudu daleko od pravdy, když řeknu, že 
většina z nás je v této situaci bezradná.

Stejnou otázku jsem položila i svým stu-
dentům, tedy studentům 3. ročníku a kvinty, 
Gymnázia Rájec-Jestřebí. Odpovědi nebyly příliš 
uspokojivé. „Co s tím uděláme?“ Navrhla jsem 
pozvat do školy zkušené záchranáře a naučit 
se alespoň základní dovednosti, související 
se záchranou života. A tak 11. února přijeli tři 
odborní instruktoři ČČK Blansko a pod jejich 
vedením se celé dopoledne studenti učili, jak si 
počínat při stavech ohrožujících život. Pracovali 
ve skupinách a postupně se vystřídali na třech 
stanovištích, kde se např. učili jak co nejrychleji 
a nejúčinněji zastavit krvácení, jak postupovat při 
šoku, jak uložit zraněného do stabilizované po-
lohy. Samozřejmě je neminula ani nejnáročnější 
část, neodkladná resuscitace. K tomu posloužila 
umělá figurína dospělého člověka, na které měl 
každý student možnost vyzkoušet si masáž srdce 
a dýchání z úst do úst a samosebou poučit se 
o pravidlech, která s oživováním souvisejí. Zdra-
votníci přivezli i model novorozeného miminka, na 

kterém demonstrovali, jak u malých dětí zabránit 
udušení po vdechnutí cizího předmětu. I když je 
malá pravděpodobnost, že by se studenti setkali 
s resuscitací novorozence, dozvěděli se, jak se 
oživování provádí.

Podle dotazů a zájmu studentů s jakým se 
zapojili do všech úkonů, se domnívám, že akce 
byla pro ně velmi zajímavá a hlavně přínosná. 
Chci proto poděkovat zdravotním instruktorům 
panu Tomáši Růžičkovi, Jiřímu Klimešovi a Jiřímu 
Kučerovi ml. za instruktáž a cenné rady a zároveň 
i za rozšíření a zpestření výuky biologie člověka.

Mgr. Eliška Pantůčková

PřÍNOS EVROPSKÝCH PROjEKTŮ 
STUDENTŮM GYMNÁZIA 

V RÁjCI-jESTřEBÍ
Je únor, na většině škol klidnější období po 

hektickém lednu, kdy se uzavírá klasifikace. Na 
rájeckém gymnáziu to tak není. Blíží se nám totiž 
konec realizace dvou projektů, na které jsme 
získali dotace z Evropské unie a začátek dalších 
dvou projektů, které máme schválené pro období 
1. dubna 2011 – 30. června 2012. Práce je s tím 
skutečně hodně, ale o práci psát nechci. Chci se 
zamyslet, co konkrétního přináší řešení těchto 
projektů studentům našeho gymnázia.
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Nejdříve projekty, které se blíží ke svému 
závěru. Jako první mě 
napadá zlepšení mate-
riálního vybavení ško-
ly. Jsme malá škola, 
ale přesto je vybavení 
technikou pro výuku dle 
mého názoru nadstan-
dardní. Samozřejmostí je 
solidně vybavená počíta-
čová učebna, počítače 
v kabinetech, ale také 
dvě interaktivní tabule, notebooky, pět datapro-
jektorů a další zobrazovací technika. Všechno je 
to přitom vybavení, které je velké míře využívá-
no. Výuka s využitím interaktivní tabule je stále 
častější, proto uvažujeme nad pořízením další. 
Notebooky slouží učitelům k tvorbě výukových 
programů pro e-learningové kurzy moodle a lekcí 
pro interaktivní tabuli, k vytváření prezentací pro 
výuku, zápisů hodnocení na webnotes apod. Da-
taprojektory jsou využívány v hojné míře, a proto 
i v tomto případě chceme pořídit další. Velká část 
z tohoto technické vybavení byla pořízena právě 
díky projektům financovaných z „evropských“ pe-
něz. Dále se v rámci projektů zlepšila komunikace 
mezi školou, žáky a rodiči prostřednictvím inter-
netové žákovské knížky webnotes. Považujeme 
tento systém komunikace již za zcela samozřej-
mý. Určitě se zlepšila i názornost výuky a mnozí 
studenti si již zvykli používat aplikaci moodle pro 
e-learningovou výuku (viz. člá-
nek Výuka přes internet aneb 
Vy ještě „nemoodlaříte“? na 
našich internetových stránkách 
www.gymnáziumrajec.cz).

Od 1. 4. 2011 začínáme ře-
šit další dva projekty v rámci 
Operačního programu Vzdělá-
vání pro konkurenceschopnost 
– Inovační přístup k aktivizaci 
studentů v rámci mezipřed-
mětových vztahů humanitních 
oborů – český jazyk, dějepis a latinských jazyk 
a Terénní výuka k environmenální výchově. Právě 
druhý projekt je hodně zaměřen na studenty ško-
ly. Studenti určitě ve větší míře budou vnímat ma-
teriální vybavení – horská kola, GPS navigace, 
s kterými budou pracovat, fotoaparáty a kamery, 

na kterých budou pořizovat záznamy z terénních 
cvičení. V samotném projektu by 
měla být výuka environmenální vý-
chovy řešena atraktivní formou na 
jednodenních akcích i vícedenních 
kurzech v přírodě. Právě pobyty na 
těchto cvičeních pak budou mít stu-
denti hrazeny z projektu. V letošním 
roce plánujeme pobyt pro zhruba 60 
studentů v CHKO Český ráj, která je 
také Geoparkem UNESCO. Druhou 
týdenní akcí bude sportovní a te-

rénní kurz pro zhruba 70 studentů v atraktivním 
prostředí kolem řeky Ohře. Na těchto cvičeních 
studenty čeká například vodácká a cyklo turisti-
ka, pořizování fotodokumentace nebo vytváření 
filmů o prostředí, v kterém se budou pohybovat. 
V příštím školním roce pak budou pobyty hrazeny 
také pro nové, nastupující studenty primy šesti-
letého a 1. ročníku čtyřletého studia, kteří mají 
v našem školním vzdělávacím programu zařazen 
adaptační kurz a školu v přírodě.

Tyto aktivity a zařízení jsou pro studenty 
„hmatatelné“, v nich určitě vidí přínos pro ně 
samotné. V nedávné době mi jeden můj bývalý 
spolužák, který uvažuje nad tím, že k nám dá 
studovat svoji dceru, řekl, že na naší škole se stu-
denti nemusí tolik učit. Musel jsem mu oponovat. 
Naši studenti během studia plní spoustu aktivit, 
například komunikují se studenty zahraničních 
partnerských škol prostřednictvím eTwinningu, 

běžně navštěvují e-learnin-
gové kurzy moodle, vytvá-
řejí prezentace, řeší úlohy 
zadávané na pracovních 
listech, tvoří vlastní literární 
díla, seminární práce, jsou 
hodnoceni za práci s tex-
tem a za práci na terénních 
cvičeních, … Samozřejmě, 
že jsou hodnoceni i v pí-
semkách a při ústním zkou-
šení. Myslím si, že naši stu-

denti se při všech těchto činnostech učí daleko 
víc, než při pouhém šprtání se pouček, které mají 
zapsány v sešitech. Zaráží mě, že v dnešní době 
ještě učitelé „učí“ tak, že od tabule nadiktují, co si 
mají žáci napsat do sešitů a někdy to vyzkouší. 
Nechci tímto zpochybňovat znalostní stránku 
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výuky, je důležitá, ale minimálně stejně důležitá 
je také stránka dovednostní, a právě při tvořivých 
činnostech si studenti mnohdy ani neuvědomují, 
že se vlastně učí. Myslím, že v tomto je největší 
přínos pro studenty z projektů řešených na naší 
škole. Že všechna pořízená zařízení a akce slou-
ží k rozvoji dovedností a znalostí studentů, že se 
pro ně výuka tím stává zajímavější a přijatelnější.

Jiří Koumar
vyučující zeměpisu a matematiky
Gymnázium Rájec-Jestřebí

Učíme se celý život. Držet správně tužku, 
zavázat si tkaničky (jak těžké to bylo!), napsat 
první písmena, poznat barvy, zvládnout stojku, 
vyňatá slova, násobilku, Pythagorovu větu, 
goniometrické funkce… Proč? Držet tužku, 
poznat barvy, násobilka – ano, víme, k čemu 
nám to je. Ale třeba ty goniometrické funkce? On 
nám při učení se, vždy někdo pomáhal. Rodiče, 
učitelé… Nebylo to vždy lehké, věděli jsme vždy 
„k čemu je to dobré“? Asi nám to říkali (někdy 
málo důrazně), ale časem jsme to pochopili. Již 
nereptáme a jsme vděčni.

Dospějeme a role se obrátí. Jsou z nás rodiče 
a třeba i učitelé. A náhle učíme! Máme spoustu 
znalostí, zkušeností, chceme je láskyplně předat. 
Jak nesmírně zodpovědná práce! Nepřikládáme 
k hlavičkám svých dětí a studentů trychtýř, kterým 
něco naléváme. Učíme je porozumění základním 
pojmům a souvislostem. Ale co je nejobtížnější – 
učíme je učit se. Učíme je chtít se učit, poznávat 
a chápat svět. Jak na to? Vlastní nadšení, zna-
losti, schopnosti, sledování novinek…? Hledáme 
cestu. Ve světě plném informací udáváme směr. 

UČÍM, UČÍŠ…, UČÍME…

V každém studentovi hledáme předpoklady, které 
chceme rozvíjet.

Jsem ráda, že mohu pracovat na soukromém 
gymnáziu v Rájci-Jestřebí v kolektivu plném přá-
telské spolupráce a nadšení. Jednou z cest, jak 
se naučit přemýšlet o životě kolem nás, jak se 
naučit řešit technické problémy, jsou naše akce 
Debrujárů. Debrujár je šikula, který si umí se vším 
poradit. Téměř všichni studenti za pololetí vyrobí 
pomůcku nebo připraví zajímavý pokus proka-
zující různé fyzikální jevy. Ty potom prezentují 
před celým kolektivem spolužáků a popravdě 
jsou náležitě oceněni jeho uznáním. Pomůcky 
se jménem autora zůstávají v kabinetě fyziky pro 
další „generace“. Autoři „svůj“ fyzikální jev nikdy 
nezapomenou. Někdo by chtěl vyrobit třeba mo-
del elektrárny, přemýšlí – není to snadné. Hledá 
cestu, a to je to nejcennější. Učíme se učit se.

Učíme se celý život. Každý okamžik, kdy 
používáme svůj mozek, je cenný. Zejména, 
jestliže přinese užitek někomu jinému.

Jana Krhánková, učitelka fyziky
gymnázia Rájec-Jestřebí
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Na našem rájeckém gymnáziu se rozhodli 
pro další aktivitu, vedenou směrem k občanům 
města. Jedná se o založení turistického oddílu 
při sportovním klubu gymnázia. Pan Ivo Grim, 
vedoucí Sportovního klubu mládeže na gymná-
ziu se nedávno sešel s paní Emílií Křenkovou 
a jak nám sdělil, společně si notovali – jak by to 
bylo krásné, kdyby… 

Pan Ivo Grim píše, nakonec jsme se shodli 
na tom, že Vás všechny (babičky a dědečky 
s vnoučaty, maminky a tatínky s dětmi) pozveme 
na první setkání, které se koná dne 4. 3. 2011 
v 18 hodin v Kině K-áčko. Povídat si budeme 
s Ing. Pavlem Peroutem o tom, co zažívá 
poutník do Santiaga de Compostela.

ZAKLÁDÁME TURISTICKÝ ODDÍL

Na setkání se také dozvíte kdo udělá nordic 
walkingovou vycházku ke kapličce na Radhošti, 
kdo vyzkouší sjezd na koloběžce z „tisícovky“ 
zpět k nástupní stanici lanovky. Je třeba vyřešit 
termínovku pro cyklovíkend v Čížově s výletem 
na rakouský Hardegg a ujasnit si, kdy budeme 
schopni zorganizovat společnou superakci na 
trase Svatojakubské pouti ve Španělsku. 

Další náměty Vás, občanů určitě přispějí 
k zapojení široké veřejnosti do tohoto turistic-
kého oddílu. Případné dotazy Vám ještě před 
konáním prvního setkání zodpoví Ivo Grim, tel.: 
722 007 281.

Těšíme se na setkání s Vámi.

Během jarních prázdnin se nekonají pravidelné 
kroužky
• děti mají možnost přihlásit se na příměstský 

tábor „Jaro s motýlkem“

Od března 2011 jsme se zapojili do projektu 
„Ambasadorky“, který úspěšně běží od září 2010 
• projekt  je zaměřen na oblast výživy dětí 

a probíhá pod záštitou firmy HERO
• v březnu se můžete těšit na besedu s téma-

tem „Mléčná výživa vs. krabicové kravské 
mléko“

Páteční odpoledne jsme zpestřili novou pravi-
delnou aktivitou „Hravé odpoledne“
• od 16 – 18 hod je Klubovna motýlek otevřena 

pro veřejnost
• maminky s dětmi mají možnost využít setkání 

ke společnému hraní, posezení odpočinku a 
vzájemnému sdílení

• pro děti bude připravena výtvarná minidílnička
• vstup zdarma, příspěvěk pouze na výtvarný 

materiál 

Cvičení pro batolata od 9 měsíců probíhá každý 
pátek od 10 – 11 hod v Klubovně motýlek pod 
vedením paní Zimolové
• lze využít dárkový poukaz Centra Motýlek

Podívejte se na naše nové webové stránky, které přinášejí 
informace o naší činnosti

www.centrum-motylek.cz

jednorázové akce – březen 2011

Kocour v botách – loutková pohádka 
Hrají: děti z Centra Motýlek
Kdy: neděle 13. 3. 2011 
Kde: MC Jablíčko, Lysice 

jaro s motýlkem
Na jarní prázdniny jsme připravili pro děti 6 až 
13 let příměstský tábor. Děti se mohou těšit 
na výtvarné činnosti, cestu za pokladem a dva 
výlety (Solná jeskyně Blansko a Aquapark Boskovice)
Kdy: 14. 3. – 18. 3. 2011,  program bude zajištěn 
od 8:00 – 14: 00 hod
Kde: Klubovna motýlek, Sokolovna Rájec-Jestř.
Možnost zajištění obědu 
Cena: 900,- Kč (další sourozenec sleva)
Vedoucí: Jana Sedláková
Pro podrobné informace a přihlášku si napište 
na adresu cmotylek@seznam.cz

CENTRUM MOTÝLEK
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Orientální taneční odpoledne
V rámci projektu „Mezi námi děvčaty“ se 
společně vydáme do orientu
Jednorázová výuka břišních tanců určená 
nejen pro maminky a ostatní děvčata bez 
rozdílu věku. Součástí bude vystoupení 
břišní tanečnice a krátká prezentace o 
břišním tanci.
Pro kluky a ostatní děti bude zajištěno 
hlídání s programem. 
Kdy: sobota 19. 3. 2011 od  15:30 – 17:30 
hod
Kde: kulturní sál K-áčko
Vstupné dobrovolné
Lektor: Michaela Staňková

Na uvedené kroužky a akce se můžete 
přihlašovat na e-mail: 
cmotylek@seznam.cz 
nebo tel: 602 409 946.

Více informací na nových webových 
stránkách  www.centrum-motylek.cz

Milé maminky, srdečně Vás zveme i s dětmi na besedu

Mléčná výživa vs. krabicové kravské mléko

Termín:    21. 3. 2011 v 9 hodin
Místo:Klubovna Motýlek v Sokolovně Rájec-Jestřebí

Přijďte se něco zajímavého dozvědět a odnést si 
malý dárek.
Vstup zdarma.   Lektor: Jana Sedláková

Centrum MOTÝLEK
Dětské a mateřské centrum

ROZPIS STOMATOLOGICKé LSPP

SLUŽBA JE SLOUŽENA OD 8:00 DO 12:00 HODIN

  5.3. MUDr. Štrajtová Černá Hora, Zdrav. středisko 608 220 806
  6.3. MUDr. Švendová Křtiny, Zdrav. středisko 516 439 404
12.3. MUDr. Tomaštíková  Adamov, Smetanovo nám. 327  516 446 398
13.3. MUDr. Kupková Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 457
19.3. MUDr. Well Adamov, Smetanovo nám. 327  516 447 605
20.3. MUDr. Hanáková Blansko, Pražská 1b 516 418 788
26.3. MUDr. Havlová Blansko, Pražská 1b 516 418 786
27.3. MUDr. Hepp Rájec, Šafranice 101  516 434 055

  5.3. MUDr. Adamová Letovice, Masarykovo náměstí 18 516 474 018
  6.3. MUDr. Bočková Kunštát, nám. ČSČK 38  516 462 203
12.3. MDDr. Bedáňová Boskovice, Lidická 8 516 456 109
13.3. MUDr. Fenyk Letovice, Tyršova 15 516 474 310
19.3. MUDr. Grénarová Boskovice, Vodní 95 (Minerva)  516 494 204
20.3. MUDr. Chatrná  Boskovice, Lidická 8 516 453 998
26.3. MUDr. Chatrný Boskovice, Lidická 8 516 456 109
27.3. MUDr. Jaklová Boskovice, Smetanova 24    516 454 046

Mimo výše uvedenou je služba zajištěna  v Brně, Úrazová nemocnice, Ponávka 6,
tel. 545 538 111. Úrazová nemocnice v Brně, Ponávka 6, tel. 545 538 111 službu zajišťuje ve 
všední dny od 17.00 hodin do 7.00 hodin. O sobotách, nedělích a svátcích nepřetržitě 24 hodin.
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Blahopřejeme našim spoluobčanům, kteří se narodili v měsíci březnu:
Pavel Čupr, Josef Peša, Bedřiška Maňásková, Karolina Navrátilová, Marta 
Dvorská, Marie Hlaváčková, Marta Machačová,  Milada Stará, Bohumil Koupý, 
František Kuchař, Vladimír Odehnal, Ctibor Šťáva, Karel Pokorný, Vlastimila 
Komárková,  Miroslav Staněk, Květoslava Tihonová, Jiří Hepp MUDr., Albína Švá-
bová, Miroslav Schwarz MUDr., Josef Maňoušek, Jiří Plhoň, Anna Hlaváčková, Josef Gazda, 
Marta Přerovská, Josefa Kakáčová, Anna Čermáková,  Marie Porčová, Ludmila Koporová
Karolín: Miloslava Kejíková, Marie Martinková
Holešín: Jan Hájek, Marta Jirůšková

Blahopřejeme rodičům narozených dětí
Nelly Mihulová, Sára Macháčková

V městě Rájec-Jestřebí se v roce 2010 narodilo  
27 dětí, z toho 16 chlapců a 11 děvčat. V části 
města Holešín se narodilo 1 děvče. Děti se 
narodily v porodnicích – Boskovice a Brno. 

Do knihy narození městského úřadu nebyl 
učiněn žádný zápis o narození.
Všechny děti jsou zvány na slavnostní uvítání 
mezi občany města.
V loňském roce se konalo v obřadní místnosti 
městského úřadu celkem 8 obřadů
uvítání dětí do života.

V knize manželství  matričního obvodu Rájec-
Jestřebí bylo zapsáno celkem 44  manželství – 43 
sňatků bylo občanských, 1 sňatek byl církevní.
V obřadní síni městského úřadu bylo uzavřeno 
celkem 11 sňatků.  Na Státním zámku Rájec nad 
Svitavou bylo uzavřeno 30 sňatků, v zámeckém 
parku se konaly 2 sňatky.

Uskutečnily se 3 sňatky s cizincem a to 1 sňatek 
s občankou Slovenska, 1 sňatek s občanem 

DIAMANTOVÁ SVATBA

Dne 27. 1. 2011 oslavili diamantovou svatbu manželé

Božena a Karel Macháčkovi 
Ještě jednou jim k tomuto vzácnému jubileu blahopřejeme 

a přejeme hodně zdraví do dalších let.

ZPRÁVA Z MATRIČNÍHO OBVODU RÁjEC-jESTřEBÍ ZA ROK 2010

Itálie a 1 sňatek s občankou Ukrajiny.  
Mimo matriční obvod bylo uzavřeno 9 manželství 
našich občanů.

V roce 2010 zemřelo v matričním obvodu Rájec-
Jestřebí celkem 34 občanů, z toho v Rájci-
Jestřebí 19 mužů (jeden občan s trvalým pobytem 
ve Zlíně a jeden občan s trvalým pobytem 
v Blansku) a 14 žen. 
V  části Karolín zemřela 1 žena.

Nejstaršímu zemřelému občanovi bylo 97 roků, 
nejmladšímu občanovi bylo 34 roků. Nejvíce 
občanů zemřelo v měsíci lednu. V knize úmrtí 
bylo provedeno celkem 5 zápisů úmrtí.

Dále bylo v matričním obvodu ověřeno celkem 
910 stran listin (vidimace) a 787 podpisů 
(legalizace).

Přijato bylo celkem 265 žádostí o občanský 
průkaz, 241 občanských průkazů bylo předáno 
občanům. 

Dne 30. 3. 2011 oslaví diamantovou svatbu

manželé  Libuše a Josef Graciasovi
 U příležitosti tohoto krásného jubilea jim přejeme mnoho 

dalších spokojených let plných štěstí, zdraví a spokojenosti.

Odešli z našich řad:
Marta Šumanová
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Počet obyvatel v Rájci-Jestřebí k  31.12.2010

Část Rájec + jestřebí
r. 2009 přihl. odhl. nar. zemř. celkem

muži 1 211 24 15 – 17 1203
ženy 1 321 28 29 – 14 1306
děti 880 10 10 26 – 906
celkem 3 412 62 54 26 31 3415

Část Holešín
r. 2009 přihl. odhl. nar. zemř. celkem

muži 66 3 5 – – 64 
ženy 67 1 1 – – 67 
děti 35 – – 1 – 36 
celkem 168 4 6 1 – 167 

Část Karolín
r. 2009 přihl. odhl. nar. zemř. celkem

muži 38 1 1 – – 38
ženy 29 1 – – 1 29
děti 19 2 – – – 21 
celkem 86 4 1 – 1 88

Rájec-jestřebí – nárůst 3 občané, Holešín – úbytek 1 občan. Karolín – nárůst 2 občané.
Počet obyvatel ve všech částech města je 3670. Proti r. 2009 došlo k nárůstu počtu 
obyvatel o 4 občany. 

TURNAj PřÍPRAVEK

V neděli 23. 1. 2011 jsme uspořádali v tělo-
cvičně ZŠ Rájec-Jestřebí 9. ročník turnaje pří-
pravek „O pohár starosty města Rájec-Jestřebí“ 
ročníku 2000 a mladší. Na turnaj byla pozvá-
na mužstva z Drnovic, Svitávky, Černé Hory 
a Olešnice. Nejlepší výkony po celý hrací den 
předváděli domácí hráči, kteří turnajem prošli 
bez jediného zaváhání a po zásluze zvítězili 
s celkovým skóre 11:3. Druhé místo obsadilo 
mužstvo Drnovic, třetí byla Svitávka, čtvrtá 
Černá-Hora a na pátém místě skončilo mužstvo 
Olešnice. Cesta domácího mužstva za celkovým 
vítězstvím v turnaji nebyla tak jednoznačná, 
jak napovídá celkové skóre. Některé zápasy 
byly velice vyrovnané až do samotného závěru. 
Posuďte sami.   

Výsledky našeho mužstva  Rájec – Černá 
Hora 1:0 Rájec – Olešnice 4:1 Rájec – Svitávka 
4:1 Rájec – Drnovice 2:1

Bylo vidět mnoho dramatických zápasů i hez-
kých individuálních momentů, kterým tleskali 
přihlížející diváci. Závěrem celého turnaje bylo 
slavnostní zakončení. Krásné ceny družstvům 
i jednotlivcům předával pan Dovrtěl Radek a sta-
rosta města pan Perout Pavel. Turnaj se vydařil 
jak po sportovní, tak i organizační stránce, za což 
patří dík sponzorům a  všem organizátorům, kteří 
nám pomohli turnaj uspořádat.

Sponzoři turnaje: Město Rájec-Jestřebí, 
Penzion Kopeček, Fotbalový klub Rájec-Jestře-
bí, Pivovar Černá Hora.  

Turnajové statistiky: Rozhodčí turnaje 
byli Landa Karel a Jiří Burgr. Nejlepší kanonýr 

spoRt
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Štěpán Pinkava ze 
Svitávky s počtem 
vstřelených gólů10 
Nejlepším hráčem 
celého turnaje byl 
vyhlášen domácí 
hráč Tomáš Se-
kanina. Nejlepším 
brankář Ladislav 
Klein z Černé Hory

Kolektiv 
trenérů 
přípravky

spoRt

KAPITOLA 2. – OBDOBÍ LET 1945 – 1960
Přišel rok 1945, rok, na který netrpělivě 

čekal celý náš národ. Skončila druhá světová 
válka. Po letech německé okupace, zlovůle 
a německého barbarství, přichází květen 1945 
a s ním i slavné a tolik očekávané osvobození 
znovuzískání svobody.

Pro Rájec však utrpení ještě neskončilo. 
Vznikla epidemie tyfu. Téměř ani jeden dům ne-
zůstal ušetřen. Na každém domě visela tabulka 
zakazující přístup kvůli nakažlivé nemoci. Víc 
než 400 osob leželo v nouzově zřízené nemoc-
nici ve škole. Po šestitýdenní karanténě tyfus 
zmizel a zanechal po sobě 57 obětí. Byl mezi 
nimi i všestranný fotbalista a sportovec, naděje 
klubu-Jirka Řehořek.

Městečko Rájec se pozvolna zotavuje z této 
těžké rány a zapojuje se do výstavby republiky. 

FOTBALU V NAŠEM MĚSTĚ jE jIŽ 90 LET

Fotbalisté jsou však nuceni začínat znovu „od 
píky“. V rámci „parcelace“ dostali od obce poze-
mek za elektrárnou a na něm začínají budovat 
jedno z největších hřišť v okolí. Do práce jdou 
s holýma rukama, bez peněz, bez mecenášů, 
ale s nezdolnou snahou splnit své plány a posta-
vit nové hřiště. Po velkém úsilí a obětavé práci 
se dílo podařilo a tak 15. září 1946 bylo hřiště 
slavnostně otevřeno velkou sportovní slavností, 
na jejíž závěr bylo sehráno fotbalové utkání SK 
Rájec – AFK Blansko.

Fotbalový SK se přihlásil do soutěží a od 
podzimu roku 1946 byl zařazen do II. třídy Bra-
dovy západomoravské župy fotbalové, kde měl 
za soupeře: SK El. Brno, SK Medlánky, Nedvědi-
ce, ČSK Brno, HC Černá Hora a další mužstva. 
Výbor klubu tvořili předseda Svěcený Hugo, 
jednatel Sáňka František, pokladník Daněk 
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František, sekretář Keršner Oldřich a členové 
Šmatera Alois, Kříž Jaroslav, Písařík Rudolf, 
Šváb Robert a Hudec Arnošt. Dne 2. 3. 1947 
se uskutečnila valná hromada, která se usnesla 
o započetí výstavby nových šaten a oplocení 
hřiště. Klub má zatím 73 členů a peněžní sbírka 
i s půjčkou vynesla 21.335,- Kčs.

V sezoně 1947 – 48 pokračuje mužstvo ve 
stejné třídě, avšak bylo přeřazeno z brněnské 
skupiny do skupiny severní, kde mělo nové sou-
peře jako Lipová, Moravská Třebová, Březová, 
Čtyřicet Lánů, Drnovice, Doubravice, Jedovnice, 
Rudice, Ostrov a Černá Hora. Na trénování byl 
získán z Brna Václav Majda, bývalý hráč Krá-
lova Pole a později hráč a trenér AFK Blansko. 
Mužstvo v těchto letech tvořili hráči Hruška 
František, Šmatera Alois, Hepp Rudolf, Kučera 
Ladislav, Volák Václav, Tesař Vladimír, Večeřa 
Milan, Horáček František, Mokrý Jindřich, Ondra 
Miroslav, Břoušek Silvestr, Klein Mojmír, Šváb 
Jiří, Nečas Karel, Král, Vais Josef, Hrazdira 
Josef, Majda Václav, kapitán mužstva Mokrý 
Ferdinand a brankář Vašíček František.

Ve výboru dochází ke změnám. Předse-
dou se stal Hugo Pavlovský, místopředseda 
Josef Horák (pozdější dlouholetý předseda 
tělovýchovné jednoty v Rájci), jednatel Sáňka 
František, sekretář Keršner Oldřich, pokladník 
Kříž Jaroslav.

Na jaře roku 1948 dochází ve sportu ke 
změnám, které byly vynuceny změnou po-
litické situace ve státě. 
Fotbalisté musí přejít do 
sjednocené tělovýchovy 
a sportu a to pod názvem 
SOKOL. Nové vedení fot-
balového svazu změnilo 
osvědčený systém soutě-
ží podzim – jaro na nový 
a to jaro – podzim. Ve své 
třídě mělo naše mužstvo 
opět nové soupeře a to 
Ráječko, Lipovec, Jevíč-
ko, Rohozná, Jaroměřice 
a Protivanov. Mužstvu se 
dařilo a skončilo na pěk-
ném třetím místě. V prů-
běhu podzimu byla za-
hájena výstavba nových 

šaten. Velkým úspěchem a finančním ziskem 
skončila Benátská noc na ostrůvku rybníku 
Klimšák v červenci. V roce 1949 se opět mění 
složení soutěžní skupiny, ve které hrála muž-
stva – Ráječko, Rudice, Černá Hora, Jedovnice, 
Lipovec, Ostrov, Lysice, Drnovice, Obřany, 
Bohemia Brno, Vinohrady Brno a Železář Brno. 
V dubnu roku 1949 hrálo v Rájci exhibiční utkání 
ligové mužstvo Manet Povážská Bystrica, které 
před velkou návštěvou vyhrálo 15: 1. Mužstvo 
bylo doplněno o další hráče a to brankář Ťoupek 
Alois a hráči Kučera Miroslav, Hruška Alois, Ně-
mec Oldřich, Hruška Josef, Maška Josef, Starý 
Vlastimil. V roce 1950 bylo naše mužstvo opět 
přeřazeno do svitavské skupiny i přes písemný 
protest klubu. Hrála zde mužstva – Březová, 
Třebářov, Svitavy, Lipová, Radiměř, Vendolí, 
Opatov, Jevíčko, Horní Štěpánov, Drnovice, 
Ráječko a Rájec. Mužstvo skončilo po podzimu 
na slušném šestém místě.

Fotbal v roce 1951 se hrál již opět pod 
novým názvem a to Tatran Rájec. V důsledku 
dalších změn ve sportu se utvořily nové spor-
tovní organizace podle odvětví činnosti. Tatran 
byl organizací, která sdružovala členy a spor-
tovce ve dřevozpracujícím průmyslu – viz pila 
Rájec, nábytek Rousínov apod. V roce 1953 
obsadilo naše mužstvo ve druhé třídě okrasu 
Blansko 7. místo a stejné místo si zopakovalo 
i v roce 1954 – vítězi soutěže byla v uvedených 
letech mužstva Jedovnic a Spartaku ČKD Blan-
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sko. O výsledcích mužstva 
v letech 1951, 1952, 1955 
se nedochovaly žádné zá-
znamy. V roce 1956 bylo 
naše mužstvo po jaru na 6. 
místě a na podzim obsadilo 
konečné páté místo, když 
před ním skončily Olomu-
čany a Jedovnice se stej-
ným počtem bodů. Druhý 
Adamov B a první Metra 
Blansko B měly 10 bodů 
náskok.

Po devíti letech se 
všechny fotbalové soutěže 
opět vrátily k tradičnímu hra-
címu systému a to podzim 
– jaro! Uvedený ročník se 
proto hrál netradičně tříkolově a to jaro a podzim 
1957 a jaro 1958. Také mužstvo doznalo velkých 
změn. Tradiční opory postupně ukončily aktivní 
činnost a mužstvo bylo doplněno z dorostu. 
Kdo tehdy hrál? – brankáři Vašíček František 
a Ťoupek Alois a hráči Coufal Jiří, Jedlička Pavel, 
Šváb Jaroslav, Kučera Miroslav, Sedlák Antonín, 
Hebelka Luboš, Hruška Alois, Janík Oldřich, 
Němec Stanislav, Saidl Oldřich, Kříž Jaroslav, 
Břoušek Silvestr. Hrálo také B mužstvo a to ve IV. 
třídě a také dorostenci, kteří skončili na druhém 
místě za vítězem Jedovnicemi. Skupina III. třídy 
byla doplněna o mužstva z okresu Brno-venkov 
a to Ochoz, Babice a Řícmanice, která doplnila 

skupinu na počet 14 mužstev. Hrajícím trenérem 
byl Josef Raška, který se do Rájce přistěhoval. 
Mužstvo si vedlo úspěšně, když po jaru a podzi-
mu 1957 bylo na čtvrtém místě, avšak konečné 
umístění na jaře 1958 bylo páté místo se ztrátou 
15 bodů na první Adamov B – druhé skočily Ba-
bice a třetí místo obsadily Jedovnice.

B mužstvo bylo úspěšné, když vyhrálo čtvrtou 
třídu před mužstvem Otinoves a Doubravicí B. 
Fotbalový výbor stál před rozhodnutím, jak vyřešit 
situaci před sezonou 1958 –59. Měl totiž dvě muž-
stva ve stejné soutěži. A mužstvo hrálo III. třídu 
na Blanensku a B mužstvo na Boskovicku. Výbor 
se chtěl pokusit o postup do druhé třídy, a proto 
lepší hráče dal do mužstva na boskovicko, kde 

se předpokládal snadnější 
postup. Podzim se vydařil 
a bylo z toho první místo. 
Na jaře se vše pokazilo a pro 
malý počet hráčů muselo 
být mužstvo z Boskovicka 
odvoláno ze soutěže a hráči 
museli těžce bojovat o udr-
žení se v soutěži III. třídy na 
Blanensku. Skončila tak se-
zona nesplněných očekává-
ní. Postup se odložil a navíc 
ze dvou mužstev zůstalo jen 
jedno. Mužstvo tvořili hráči 
– Hruška Alois, Jedlička Pa-
vel, Kučera Miroslav, Kučera 
Ladislav, Vymazal Jaroslav, 
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Vyskočil Jiří, Hruška Miroslav, Hebelka Luboš, 
Sedlák Antonín, Čepa Vladimír, Kříž Jaroslav, 
Čepa Jaroslav, Mokrý Antonín, Konečný Nikolaj, 
Němec Stanislav, Adámek František, Kala Mi-
lan, Břoušek Silvestr, Mokrý Jiří, Janík Oldřich, 
Jedlička Milan, Vyskočil Milan, Kučera Jaroslav 
a brankáři Ťoupek Alois a Klimek Oldřich – tre-
nérem byl Mokrý Ferdinand.

Také sezona 1959 – 60 se moc nevydařila. 
Po dobrém začátku přišla černá série porážek 
a navíc disciplinární trest, když po prohraném 
posledním utkání doma s Jedovnicemi 3 : 4 byl 
rozhodčí Strachota z Olomučan napaden a tak 
klub měl na tři utkání zavřené hřiště pro jaro 1960. 
Trenér Mokrý po podzimu skončil a tak byl an-
gažován nový trenér Jaroslav Šaněk z Habrůvky 
(bývalý hráč Adamova). Ani nový trenér neza-
stavil špatné výsledky mužstva, které nakonec 
skončilo na nelichotivém 10. místě ze 12 mužstev 
III. třídy na Blanensku. Soutěž vyhrálo B mužstvo 

Metry Blansko před Lažany a Jedovnicemi.
V mužstvu došlo k výrazným změnám. 

Skončili nadějní hráči z Jestřebí a to Jaroslav 
Čepa pro opakující se zranění zanechal činnosti 
a Vladimír Čepa přestoupil do Metry Blansko 
v důsledku přestěhování do Blanska. Dlouho-
letou hráčskou kariéru ukončil Břoušek Silvestr, 
který se začal věnovat funkcionářské činnosti. 
Mužstvo také opustil z rodinných důvodů bran-
kář Alois Ťoupek a závodní činnosti ukončil 
záložník Luboš Hebelka.

Do mužstva byli zařazeni další dorostenci 
a to Milan Vrba, Jan Hruška a František Šváb. 
Trenér Šaněk měl k dispozici hráče – Adámek 
František, Jedlička Pavel, Vymazal Jaroslav, 
Sedlák Antonín, Němec Stanislav, Jedlička Milan, 
Janík Oldřich, Vrba Milan, Kříž Jaroslav, Kučera 
Miroslav, Hruška Josef, Koutný František, Šváb 
František, Peša Josef, Vyskočil Milan, Grepl 
Josef, Kala Milan, Hruška Alois.

Rok 1960 přinesl novou 
územní reorganizaci stá-
tu. Ruší a slučují se malé 
okresy a tak okres Bosko-
vice končí a je pouze vel-
ký okres Blansko. Platí to 
i pro sport a tak fotbalové 
soutěže na novém okrese 
jsou také nové. Vytváří se 
nová II. třída (okresní pře-
bor a dvě skupiny III. třídy 
na Blanensku a na Bosko-
vicku). Jaké budou příští 
sezony rájeckého fotbalu? 
O tom zase příště…

FK MKZ Rájec-Jestřebí

MILAN VRBA SLAVÍ 70 LET
V měsíci únoru 2011 dovršil náš spoluobčan, bývalý sportovec a funkcionář Ing. Milan Vrba, ži-

votní jubileum 70 roků. Náš Milan se již od mládí věnoval sportu a to hlavně fotbalu. Byl také členem 
základního kádru mužstva fotbalistů, kteří vybojovali postup do krajské soutěže v roce 1966 a to 
poprvé od roku 1939. Podílel se na založení nohejbalu a byl jeho aktivním hráčem. Funkci člena 
a místopředsedy výboru Tělovýchovné jednoty (TJ) MKZ zastával od roku 1975 až do rozdělení TJ 
na samostatné subjekty na začátku druhého tisíciletí. Má také velké zásluhy na budování a moder-
nizaci sportovních zařízení v našem městě. Za tuto činnost mu patří poděkování a uznání. Řadu let 
byl také členem stavební komise při městském úřadu. Do dalších let přejeme Milanovi hodně zdraví 
a spokojenosti a také úspěchy sportovců našeho města.

Všechno NEJ přejí sportovci a kamarádi z našeho města

Blahopřání
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HASIČI SLAVÍ 115 LET
7. pokračování

Na začátku roku 1990 odstoupil z funkce 
předsedy ZO Rudolf Písařík. Sbor do nových vo-
leb řídil místopředseda Hepp Josef. V měsíci září 
byla provedena venkovní omítka budovy požární 
zbrojnice. V roce 1991 bylo provedeno dokončení 
venkovních obkladů. 13. prosince výbor rozhodl 
uspořádat zabijačku. Suroviny z této akce byly 
použity na občerstvení při výroční členské schůzi. 

V roce 1992 došlo k celkové výměně člen-
ských průkazů. Byl přijat nový zákon, základní 
organizace ČSPO se přejmenovaly na starý 
název Sbor dobrovolných hasičů, z předsedy se 
stal opět starosta. Výbor sboru rozhodl, že prodá 
traktor s vlekem, který sbor vlastnil. 

24. dubna 1993 byl sbor povolán k požáru le-
sa u Karolína. Sbor vyjel v počtu 12 členů. V roce 
1995 uspořádal rájecký sbor oslavy na počest 
stého výročí založení svého sboru. 12. srpna 
v 19 hodin se konala slavnostní valná hromada 
v zasedačce městského úřadu. Byla podána 
zpráva o činnosti sboru za 100 let. Dále byly 
uděleny medaile všem zasloužilým členům. 18.8. 
se uskutečnila taneční zábava. 14. srpna pak pro-
běhly ukázky staré i moderní požární techniky na 
hřišti za sokolovnou. 12. června se sbor účastnil 
zásahu při požáru v Karolíně. 

8.–10. července 1997 se sbor účastnil velice 
aktivně při pomoci v Rájci během záplav, které po-
stihly naše město. 31. října bylo do našeho sboru 
převedeno starší auto a to LIAZ CAS-25, které 
bylo zakoupeno městským úřadem od rájecké 
pily. Tímto vozidlem se velice zlepšila vybavenost 
našeho sboru, dále se zlepšila úroveň naší práce 
při zásazích. 

21. listopadu 1998 požární jednotka zasa-
hovala při požáru dílny, stolárny v ulici Horní. 
17. května 2000 výjezd k požáru lesa u Karolína, 
10. června výjezd požárních vozidel k požáru 
lesa u Petrovic. 

27. prosince 2001 sbor opět zasahoval v Pe-
trovicích při požáru staré restaurace. 1.  – 6. září 
2002 se 5 členů našeho sboru účastnilo pomoci 
při povodních v Štěchovicích. Výbor sboru uspo-
řádal pro své členy dvoudenní zájezd ve dnech 
24. – 25. května do středních Čech. 31. ledna 2003 
požár chaty ve Žlebě v Rájci. 3. dubna 2004 zásah 
při požáru travnatého porostu v Jestřebí. 

V roce 2005 vyjížděla jednotka ke třem po-
žárům na území města a to: 22. března v od-
poledních hodinách k požáru rodinného domku 
u Staňků na ulici Havlíčkova, další výjezd techniky 
byl 1. dubna v 8 hodin večer k požáru výrobního 
objektu MKZ Rájec-Jestřebí. Tento náročný zásah 
trval do druhého dne a byl ukončen ráno v 5,30 
hodin. 2. dubna, ve 12,30 hodin, se na příkaz 
HZS Blansko opět vyjíždělo k objektu MKZ na 
dohašení a hlídání místa požáru, které se protáhlo 
do neděle 3. dubna do 9 hodin, kdy bylo místo 
požáru předáno majitelům. 

Další výjezd byl 26. listopadu ve večerních 
hodinách k požáru přístavku rodinného domku 
u Bušů, v ulici Na Vyhlídce. Dále jednotka vyjížděla 
na příkaz starosty města k technickým a pomoc-
ným zásahům, při jarním tání na čištění a udržo-
vání průtoku na splavu u ČKD, výjezd na sečení 
a pálení trávy v Jestřebí. Dále to byly výjezdy 
v průběhu roku a to dvakrát na ČOV, na výpomoc 
při čištění nádrží a 6x výjezdy na dopravu pitné 
vody při poruchách vodovodního řadu ve městě. 

Jednotka se také účastnila námětových cviče-
ní a to 10. dubna v Ráječku za účasti 13 hasičů, 
3. července cvičný zásah na objekt ČOV a do-
pravu vody ze Sládkových rybníků. 18. září opět 
námětové cvičení okrsku na území města v ulici 
V Úzkých a Úvoze, 21. října účast na nočním 
cvičení okrsku Blansko ve Spešově. 5.  listopadu 
proběhl výcvik s pěnou a práškem na Klepačově. 

V tomto roce také došlo ke změně funkce ve-
litele sboru. Místo Vaňka Miloše byl radou našeho 
města jmenován novým velitelem Písařík Radek. 
Sbor uspořádal na počest 110. výročí založení 
sboru oslavy. 2. září se uskutečnila slavnostní 
valná hromada v areálu chovatelů. Na tuto schůzi 
byli jako hosté pozváni: starosta města Ing. Petr 
Klimek, starosta okresního sdružení hasičů pan 
Nečas František, starosta rájeckého okrsku Písa-
řík Rudolf a velitel okrsku Pelikán Antonín. Dále 
se účastnili zástupci okolních sborů. 
Po podání zprávy starostou sboru panem Gazdou 
pozdravili jednání schůze jednotliví hosté. V dal-
ším bodě programu byly předány plakety, zhoto-
vené k tomuto výročí, zasloužilým členům. 3. září 
pokračovala oslava založení rájeckého sboru na 
hřišti za sokolovnou různými ukázkami historické 
i současné hasičské techniky v podání okolních 
jednotek, místní jednotky a jednotky z HZS Brno.
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PĚKNÁ MODRÁ DOUBRAVICE
(centrum duševního zdraví)

plán aktivit na měsíc březen
určený i pro veřejnost

15. 3. 9.00 – Čtenářský kroužek
29. 3. 9.00 – Kurz komunikace

Výtvarné aktivity
  1. 3. 9.00 – Pletení z pedigu
  8. 3. 9.00 – Výroba keramických cukřenek
22. 3. 9.00 – Malování mandaly

Pěkná modrá Doubravice, Soukopovo nám. 91 (budova fary)
Tel.: 516 538 565, e-mail: peknamodra.blansko@caritas.cz

PROGRAM KINA DOUBRAVICE NAD SVITAVOU – BřEZEN 2011

3. 3. čtvrtek v 18 hod  BONTON
FOTřI jSOU LOTřI

Že by se konečně sblížili? Alespoň kvůli 
dětem?Nejhorší věcí v životě Grega Jebala (Ben 
Stiller) je jeho tchán Jack Byrnes (Robert De 
Niro). Vztah vzájemně trpěné tolerance přežil 
fázi seznamování, svatebních příprav, dokonce 
i vzájemného setkání rodičů. Ve třetím díle 
Jebalovic komediální rodinné kroniky se ovšem 
schyluje k Velkému třesku. Greg se chce stát 
neformální hlavou rodinného klanu, čemuž se 
Jack pochopitelně brání. Komedie Fotři jsou 
lotři se může pyšnit mimořádně reprezentativní 
hereckou sestavou, v níž hvězdy minulých dílů 
doplňují například Laura Dern či Hervey Keitel.
Komedie USA – český dabing. 
Premiéra 23. 12. 2010
Vstupné 49. – + 1. – Kč  110 minut

Představení pro mateřské školy

10. 3. čtvrtek v 9,30 hod  Krátký film Praha
S  KRTKEM DO POHÁDKY

Pásmo pohádek pro naše nejmenší: Krtek 
a vejce, Krtek a raketa, Krtek a tranzistor, Co 
to bouchlo aj.
Vstupné 29. – + 1. – Kč  60 minut

10. 3. čtvrtek v 18 hod  FALCON
RODINKA

Nová setkání se „starými“ oblíbenými hrdiny 
Pavlou, Káčou, Zdeňkem, dvojčaty-raubíři (dnes 
jsou z nich muži v nejlepších letech) a „novými“ 
rodinnými příslušníky, o které se rodinka za více 
než třicet let od svého vzniku rozrostla.

Sympatické na tomto setkání je, že dnešní 
RODINKA „zdědila“ originální smysl pro legraci, 
milou ujetost, zálibu v ztřeštěných nápadech 
i schopnost tolerance a že jde pořád o malou 
komunitu lidí, kteří se mají rádi a pro které je 
rodina a vzájemná soudržnost na prvním místě. 
Budou to tedy opět setkání, která nabídnou chví-
le nabité pozitivní energií a rodinnou pohodou. 
Hrají Jana Štěpánková, Jaromír Hanzlík, Petr 
Forman, Lucie Vondráčková – a další POLDIN-
KY a pes ALARM.
Česká rodinná komedie.  Premiéra 9. 12. 2010
Vstupné 49. – + 1. – Kč  90 minut

17. 3. čtvrtek v 18 hod  BONTON
LETOPISY NARNIE: PLAVBA  

jITřNÍHO POUTNÍKA
Kouzelný svět Narnie se vrací! Edmund 

a Lucinka, dvě nejmladší z dětí Pevensicových, 
tráví prázdniny u svých příbuzných společně 
se svým nesnesitelným bratrancem Eustacem. 

Výlety
  2. 3. – Kamélie na zámku v Rájci
  9. 3. – Návštěva bazénu v Boskovicích
16. 3. – Technické muzeum v Brně
23. 3. – Výlet do jevíčka a Velkých Opatovic
30. 3. – Vycházka do lysické obory
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Často vzpomínají na Narnii a na dobrodružství, 
které tam zažili, když jednoho dne ožije obraz 
lodi, který visí v Lucinčině pokoji a oni se skrz 
něj dostávají do Narnie. Z moře, kam se pomocí 
obrazu dostaly, je vysvobodí princ Kaspian, 
kterému děti v předchozím díle pomohly ke krá-
lovskému trůnu. Nyní se mladý král na své 
lodi jménem Jitřní Poutník vydává splnit svou 
přísahu a najít sedm ztracených lordů z Narnie.
Dobrodružný rodinný fantasy film VB. 
Premiéra 9. 12. 2010
Vstupné 49. – + 1. – Kč  112 minut

24. 3. čtvrtek v 18 hod  BONTON
DÍVKA, KTERÁ KOPLA  

DO VOSÍHO HNÍZDA
Filmové zpracování třetího dílu slavné trilo-

gie Stiega Larsona.
Lisbeth Salanderová plánuje pomstu. Chce 

se pomstít lidem, kteří se ji pokusili zabít, a také 
vládnoucím institucím, které jí téměř zničily život. 
Zásadní komplikací je ale kulka, která jí uvízla 
v hlavě. Lisbeth leží pod přísným dozorem na 
jednotce intenzivní péče s nepatrnou šancí na 
uzdravení. Pokud se jí to povede, bude sou-
zena za tři vraždy a jeden pokus o vraždu. Už 
tak bezvýchodnou situaci ještě vyhrocuje jiný 
pacient, který leží ve stejné nemocnici – její 

otec, který se chce své dcery jednou provždy 
zbavit. Novinář Michael Blomkvist se rozhodne, 
že nenechá Lisbeth v rukou státní spravedlnosti 
a požádá svoji sestru advokátku, aby Lisbeth 
u soudu zastupovala.
Hrají: Michael Nyqvist, Noomi Rapace, Lena 
Endre a. j. Švédské kriminální drama s českými 
titulky. Premiéra 16. 12. 2010
Vstupné 49. – + 1. – Kč  146 minut

17. 3. čtvrtek v 18 hod  WARNER BROS
NA DORAZ

Opusťte svou bezpečnou zónu. Hodně ne-
sourodou dvojici svede shoda náhod na spo-
lečný road trip, který jim oběma nakonec změní 
život. Peteru Highmanovi se mělo narodit první 
dítě už před pěti dny. Peter spěchá na letiště 
v Atlantě, aby stihl let domů a mohl být u porodu 
se svou ženou. Jeho nejčistší záměry se ale na-
prosto zvrtnou, když díky náhodnému setkání se 
snaživým hercem Ethanem Tremblayem musí 
opustit letadlo a vydat se s ním do Atlanty na 
road trip, při kterém zničí několik aut, početná 
přátelství a Peterovy poslední nervy…
Hrají Robert Downey jr., Zach Galifianakis, Jamie 
Foxx. Komedie USA s českými titulky. 
Premiéra 2. 12. 2010
Vstupné 49. – + 1. – Kč  95 minut

PřEDNÁŠKA Z HISTORIE RÁjECKéHO VETERÁNSKéHO SPOLKU

V lednu 2011 proběhla další ze zajíma-
vých přednášek pana Petra Sychry. Čtenáře 
Zpravodaje jistě nepřekvapí fakt, že obsah 
přednášky opět poodkryl pomyslnou roušku 
tajemství z historie rájeckých dějin. Již 11. 11. 
2010 si zájemci mohli vyslechnout přednášku, 
pořádanou k příležitosti 150. výročí narození 
významného rájeckého občana, řídícího uči-
tele Antonína Luňáčka, která připomněla jeho 
činnost a životní osudy.

 Přednáška, konaná 27. 1. 2011, poslucha-
čům prezentovala informace o Veteránském 
spolku císaře Maxmiliána I. z Mexika v Rájci.  
V kooperaci s předsedkyní místního klubu se-
niorů Boženou Valíčkovou bylo dohodnuto, že 
přednáška bude opět pořádána v prostorách 
zmiňovaného klubu. Předkládané téma bylo sice 

primárně určeno členům klubu seniorů, avšak 
vhledem ke skutečnosti, že se jedná o téma 
zajímavé a dosud nikdy neprezentované, se 
zájmem si jej přišli poslechnout i nečlenové. 
Po úvodním komentáři předsedkyně klubu bylo 
slovo předáno Petru Sychrovi, který posluchače 
75 minut zahrnoval zajímavými a poutavými 
informacemi. V úvodu přednášky byli posluchači 
seznámeni s obecnými údaji o spolkovém životě 
a jeho funkci v rakousko-uherské monarchii. 
Spolky, typické především pro druhou polovinu 
19. stol., představovaly jednu z forem spole-
čenského vyžití, jejichž hlavním rysem byla 
možnost organizovaně se sdružovat a spojovat 
jednotlivce, mající společné zájmy. Existovaly 
spolky, které se etablovaly ve sféře sociální, 
jiné se orientovaly na kulturní oblast, další plnily 

ohlAsy
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CENY INZERCE VE ZPRAVODAjI MĚSTA
Plošná inzerce
960,- Kč/ celá strana
480,- Kč/ 1/2 strany
300,- Kč/ 1/4 strany

řádková inzerce
36,- Kč/ 1 řádek

Ceny jsou uvedeny včetně 20% DPH.

ryze volnočasovou a zábavní úlohu. I přes nej-
různorodější oblast působnosti českých spolků 
měly jeden společný rys, a to rys národnostní. 
Bezvýhradně podporovaly vzdělávání, osvě-
tu v českém jazyce, pěstování české kultury 
a vlastenectví. 

Veteránský spolek císaře Maxmiliána I. 
z Mexika v Rájci (německy Militar Veteranen 
Verein Kaiser Maxmilian I. in Mexiko in Raitz) 
byl založen roku 1870 a působil celých 44 let až 
do roku 1914. Dozvěděli jsme se, že jsou do-
chovány především úřední materiály, týkající se 
převážně formálních a organizačních záležitostí 
(podoba stanov, spolkového praporu, stejnokro-
je atd.). Písemné prameny, které by umožňovaly 
podrobněji nahlédnout do života spolku, jsou 
bohužel nezvěstné. Podobné je to i s informace-
mi o členské základně spolku – díky úřední ko-
respondenci jsou známi alespoň představitelé, 
nebo někteří zakládající členové. I přes tyto sku-
tečnosti nám byly naservírovány zajímavé a ob-
sažné informace. Veteránský spolek plnil funkci 
svépomocnou, osvětovou, zábavní a reprezen-
tační. Členové spolku se korporativně účastnili 
řady společensko-kulturních akcí – telegraficky 
mohu jmenovat ty, o nichž pan Petr Sychra 

nalezl zmínky – vítání císaře v Rájci (1873), 
odhalení pomníku maršálu Radeckému ve Vídni 
(1892), oslava 25. výročí založení spolku (1895)  
a uctění památky Jána Kollára při převozu jeho 
ostatků z Vídně do Prahy (1904). Přednášející 
výklad umně doplnil citacemi ze stanov spolku, 
předložením dobového vyobrazení obou prapo-
rů a spolkového stejnokroje.

Jako třešnička na dortu následovala návště-
va kaple na místním zámku (29.1. 2011), kde pan 
Petr Sychra po domluvě s kastelánkou Janou Ko-
peckou mohl zájemcům in natura představit a po-
psat prapor Veteránského spolku (jediný docho-
vaný artefakt), což bylo jistě velmi vítané zpes-
tření. Na závěr nám Petr Sychra rovněž sdělil,  
že i navzdory torzovitosti dochovaných pra-
menů se mu podařilo získat více informací,  
než původně očekával a není proto vyloučeno, 
že v případě zájmu bude přednáška zopakována 
pro širokou veřejnost. 

Nezbývá mi, než abych panu Petru Sychrovi 
poděkoval za perfektně připravenou přednášku, 
na níž jsme se mohli dozvědět zase mnoho 
zajímavého z rájeckých dějin a o životě našich 
předků v minulém a předminulém století.

RNDr. Tomáš Filipi

• Kvalitní obkladačské práce
 Kučera Josef, Rájec-Jestřebí 679 02
 Hradisko 105 – tel./fax: 516 432 707
 mob. 605 086 952

• Prodej pozemku na stavbu RD, 732 m2 
v Jestřebí. Bez realitní kanceláře, inženýrské 
sítě od hrany pozemku cca 3 m. 

 Tel.: 516 432 278

iNZeRCe

Připravujeme:

Divadelní spolek Rájec-Jestřebí připravuje představení divadelní hry 

s názvem: „JAK ZAČALA A SKONČILA TROJSKÁ VÁLKA“. 

Hra bude uvedena  ve dnech 15. a 17. 4. 2011 

v Kulturním centru – Sokolovně.
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www.KANCLIR.cz
Hrabovská 5/39, Ostrava – Nová Bělá, Mitrovice, 724 00

Otevírací doba: Po – Pá  8:00 - 16:00 
Tel.: 722 550 000, 732 650 203

DOPRAVA ZDARMA - při celkovém nákupu nad 7.000 Kč.

GARÁŽOVÁ VRATA od 9.999 Kč. 
Výklopná, dvoukřídlá, sekční, rolovací. 
Otevírání ruční nebo s pohonem na dálkové 
ovládání. Typizovaná i na míru. Standardní 
barvy i imitace dřeva. K základnímu 
provedení je možno dodat na přání různé 
bezpečnostní i komfortní příslušenství.
Provádíme i montáže.

PLOTY - PLETIVO – zabýváme se 
prodejem i výstavbou oplocení.  
Poplastovaná nebo pozinkovaná pletiva, 
kované ploty, průmyslové, mobilní. 
Pletivo s povrchem Zn+PVC výšky 100 cm 
od 35,-Kč/m. Pletivo v. 150cm/oko 
50x50mm, Zn+PVC, za 55,- Kč/m. 

 THUJE NA ŽIVÝ PLOT  
 od 10 Kč/kus.      

Další okrasné dřeviny skladem. Množstevní slevy.
Koupíte u nás také stínicí tkaninu – stínovka.

** Do konce února otevřeno do 15:00 hod. **
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Usnesení č. 1a
Rada města bere na vědomí informace o finan-
cování přístavby nářaďovny v gymnáziu a dopo-
ručuje zastupitelstvu města souhlasit s realizací. 
Rada města požaduje provedení výběrového 
řízení s oslovením minimálně 3 firem a podání 
informace ředitelem Gymnázia a Střední odborné 
školy Rájec-Jestřebí, o. p. s. o vysoutěžené ceně.

Usnesení č. 1b
Rada města bere na vědomí podnájemní 
smlouvu na byt. 8 na Komenského ul. 504, 
Rájec-Jestřebí uzavřenou nájemcem na základě 
předchozího souhlasu pronajímatele.

Usnesení č. 1c
Rada města projednala návrh Smlouvy o po-
skytování pečovatelské služby vč. dodatku č. 1 
s Oblastní Charitou Blansko. Rada města žádá 
o doplnění článku III této smlouvy o výši úplaty 
(stanovení procenta z celkových nákladů na 
jednoho uživatele) a uvedení skutečného počtu 
uživatelů předchozího roku v dodatku smlouvy. 
Dále rada města žádá o předložení vyúčtování 
nákladů předchozího roku jako podkladu pro 
stanovení výše úplaty pro rok 2011.
Rada města rozhodla provést kontrolu pří-
spěvku poskytnutého Oblastní charitě Blansko 
na poskytování pečovatelské služby v roce 
2010 a pověřuje místostarostku paní Romanu 
Synakieviczovou a členku rady MVDr. Hanu 
Kuběnovou provedením kontroly.

Usnesení č. 1d
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
schválit plán společných zařízení, který je zpra-
cován v rámci Komplexních pozemkových úprav 
v k. ú. Holešín.

Usnesení č. 1e
a)  Rada města doporučuje zastupitelstvu měs-

ta nepořizovat změny Územního plánu města 
Rájec-Jestřebí týkající se pozemku parc. 
č. 27/3 vedeného ve zjednodušené evidenci 
pro k. ú. Karolín a pozemků parc. č. 29 a 30 
v k. ú. Karolín a zvážit jejich eventuální po-

řízení až v souvislosti s pořízením nového 
územního plánu, a to v rámci navrženého 
rozsahu zastavitelných ploch.

b)  Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
nepořizovat změnu Územního plánu města 
Rájec-Jestřebí týkající se pozemku parc. 
č. 1016 v k. ú. Jestřebí a předmětný pozemek 
zařadit až do návrhu nového územního plánu, 
který bude návrhové plochy řešit komplexně 
pro celé správní území města Rájec-Jestřebí.

Usnesení č. 1f
Rada města bere na vědomí informace o jed-
nání na Generálním ředitelství Hasičského zá-
chranného sboru Praha ohledně získání dotace 
na pořízení automobilové cisterny CAS.

Usnesení č. 2
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvu 
s a. s. Doubravická se sídlem Hybešova 228, 
Doubravice nad Svitavou na zemědělské 
pozemky v k. ú. Holešín o celkové výměře 
106 726 m² uvedené v příloze za nájemné ve 
výši 2 % z průměrné ceny půdy plus náhradu 
daně z nemovitostí. Nájemce uhradí nájemné 
za celý rok 2011. Smlouva bude uzavřena na 
dobu neurčitou s výpovědní lhůtou 12 měsíců.

Usnesení č. 3
Rada města rozhodla uzavřít smlouvy o vý-
půjčce nebytových prostor v Kulturním centru 
Rájec-Jestřebí (sokolovna), Fügnerova ul. 281, 
Rájec-Jestřebí:
-  klubovna č. 2 a 3 (výměra 22. 7 m² a 21,8 m²) 

– Centrum Motýlek
-  klubovna č. 4 (výměra 21,8 m²) – Český 

Junák, středisko Rájec-Jestřebí
-  klubovna č. 5 (výměra 22,3 m²) – Sbor dob-

rovolných hasičů Rájec
-  klubovna č. 6 (výměra 22,3 m²) – Divadelní 

spolek v Rájci-Jestřebí
-  sklady (výměra 42,4 m² a 14,6 m²) – Divadelní 

spolek v Rájci-Jestřebí
Smlouvy budou uzavřeny na dobu určitou do 
31. 12. 2011. Užívání prostor v dalším období 
tj. počínaje rokem 2012 bude řešeno novými 

 U S N E S E N Í 
ze schůze rady města Rájec-jestřebí dne 17. 1. 2011
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smlouvami na základě posouzení provozních 
nákladů budovy kulturního centra za rok 2011.

Usnesení č. 4
a)  Rada města projednala návrh na obnovení 

činnosti městské policie v Rájci-Jestřebí. 
Rada města doporučuje zastupitelstvu měs-
ta zřídit v roce 2011 místo jednoho městského 
strážníka a jednoho zaměstnance pro výkon 
činnosti „pořádkové služby“ (v pracovním po-
měru na půl úvazku popř. na základě dohody 
o pracovní činnosti).

b)  Rada města doporučuje zastupitelstvu měs-
ta zařadit do rozpočtu města na rok 2011 
částku na náklady spojené s činností stráž-
níka a zaměstnance pro činnost „pořádkové 
služby“ (obnova výstroje a výzbroje, školení, 
vybavení kanceláře, plat – odměna).

c)  Rada města rozhodla zajistit veřejný pořádek 
ve městě Rájec-Jestřebí do doby obnovení 
činnosti městské policie agenturou LARN 
a do této doby neobnovovat dohody o pra-
covní činnosti pro činnost „pořádkové služby“.

Usnesení č. 5
a)  Rada města rozhodla zveřejnit záměr pro-

dat pozemky – stavební místa, a to poze-
mek parc. č. 848/51 o výměře 632 m², parc. 
č. 848/2 o výměře 620 m², parc. č. 848/1 o vý-
měře 483 m², parc. č. 848/54 o výměře 595 
m², parc. č. 848/55 o výměře 462 m², parc. 
č. 848/56 o výměře 613 m², parc. č. 848/50 
o výměře 354 m², všechny charakteru orná 
půda v k. ú. Jestřebí.

b)  Rada města doporučuje zastupitelstvu měs-
ta prodat pozemek parc. č. 848/55 orná půda 
o výměře 462 m² v k. ú. Jestřebí panu Jiřímu 
Krtičkovi, Ke Strážnici 207, Police nad Metují.

Usnesení č. 6
Rada města projednala žádost společnosti 
COLOSEUM Corporation s. r. o., Blansko o uza-
vření smlouvy o zastupování ve věci prodeje 
stavebních pozemků v Jestřebí. Rada města 
žádá společnost COLOSEUM Corporation, 
s. r. o. Blansko o předložení návrhu smlouvy.

Usnesení č. 7
Rada města projednala žádost Marcely Tokar-

zové o prodej pozemků parc. č. 1971 a 1972 
v k. ú. Rájec nad Svitavou. Rada města roz-
hodla zveřejnit záměr prodeje pozemků parc. 
č. 1971 trvalý travní porost o výměře 1233 m² 
a parc. č. 1972 orná půda o výměře 1234 m² 
v k. ú. Rájec nad Svitavou.

Usnesení č.8
Rada města projednala žádost Viktora Lukáše 
o směnu části pozemku města parc. č. 18 za část 
pozemku žadatele parc. č. 203 oba v k. ú. Jestřebí. 
Rada města rozhodla zveřejnit záměr směny části 
obecního pozemku parc. č. 18 ostatní komunikace 
o výměře cca 12 m² za část pozemku ve vlastnic-
tví fyzické osoby parc. č. 203 zastavěná plocha 
a nádvoří o výměře cca 4 m² v k. ú. Jestřebí. Rada 
města požaduje technické dořešení:
- nájezdu v minimálním rozsahu se záborem 

jednoho parkovacího místa,
- odvodu dešťových vod a sněhu ze střech 

požární zbrojnice,
- přesahu střechy starší části zbrojnice.

Usnesení č. 9
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvu 
na byt č. 16 na ulici Jurkova 643, Rájec-Jestřebí 
v tomto pořadí:

1.  Věra Šmerdová,
2.  Jiří Kolář.

Usnesení č. 10
a)  Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlou-

vu na byt č. 8 na ulici Ol. Blažka 199, Rájec-
-Jestřebí se slečnou Růženou Kolářovou.

b)  Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlou-
vu na byt č. 1 na ulici Jurkova 643, Rájec-
-Jestřebí s manželi Biháriovými.

Usnesení č. 11
Rada města rozhodla nezadávat zpracování pro-
jektu a dalších dokladů na dotaci zelená úsporám 
na bytový dům 9. května 191/192, Rájec-Jestřebí 
z důvodu pozastavení přijímání žádostí.

Usnesení č. 12
Rada města projednala záměr Jany Gütterové 
na zřízení EKO farmy oveček na pozemcích měs-
ta v lokalitě Žleb. Rada města rozhodla pozvat 
paní Gütterovou na jednání rady. Rada města 



 35 USNESENÍ RADY MĚSTA

požaduje předložení souhlasného vyjádření ma-
jitelů okolních pozemků k záměru žadatelky.

Usnesení č. 13
Rada města stanovila s účinností od 1. ledna 
2011 řediteli Základní školy a mateřské školy 
Rájec-Jestřebí, okres Blansko plat v souladu 
s nařízením vlády č. 381/2010 Sb.

Usnesení č. 14
Rada města uděluje předchozí souhlas s přije-
tím věcného daru Základní školou a mateřskou 
školou Rájec-Jestřebí, okres Blansko dle přílohy.

Usnesení č. 15
Rada města stanovila odměny účinkujícím při 
občanských obřadech a výši příspěvku na úpra-
vu zevnějšku počínaje rokem 2011 dle přílohy.

Usnesení č. 16
Rada města projednala podklady na jednání 
rady města ve věcech obce jako jediného spo-
lečníka Voda-Teplo-Světlo, s. r. o. při výkonu 
působnosti valné hromady.

Usnesení č. 17a
Rada města projednala žádost Fotbalového 
klubu MKZ Rájec-Jestřebí o finanční příspěvek 
na turnaj přípravek a rozhodla poskytnout pří-
spěvek ve výši 5.000 Kč.

Usnesení č. 17b
Rada města projednala žádost Moravského 
rybářského svazu, o. s., MO Rájec-Jestřebí 
o věcný dar do tomboly a rozhodla o poskytnutí 
daru v hodnotě do 500 Kč.

Usnesení č. 17c
Rada města projednala žádost KDU-ČSL, MO 
Rájec-Jestřebí o věcný dar do tomboly a roz-
hodla poskytnout dar v hodnotě do 500 Kč.

Usnesení č. 17d
Rada města stanovila nájemné za pronájem 
nebytových prostor v Kulturním centru Rájec-
-Jestřebí (sokolovna) dle přílohy.

Ing. Pavel Perout v. r. Romana Synakieviczová v. r.
 starosta  místostarostka

Usnesení č. 1a
Rada města bere na vědomí informace paní 
Gütterové o záměru zřízení ekofarmy s ovce-
mi v místě bývalého vepřína a pastvin v části 
lokality Žleb. Rada města souhlasí s návrhem 
budoucího záměru zřízení ekofarmy v dolní části 
lokality Žleb a žádá o předložení stanovisek 
majitelů okolních pozemků.

Usnesení č. 1b
Rada města bere na vědomí informace Ing. Ka-
lendy ke správním řízením ve věci zrušení 
odpovědných osob pro živnost provozování 
vodovodů a kanalizací podané na základě kon-
zultace s odborem životního prostředí Krajské-
ho úřadu Jihomoravského kraje. Rada města 
žádá předložení informace o osobě odpovědné 
k provozování vodovodu, kanalizace a ČOV pro 
Rájec a Holešín.

Usnesení č. 1c
Rada města souhlasí s uzavřením pracovní 

smlouvy s Ing. Kalendou a upravenými smlouva-
mi o výkonu funkce jednatele s oběma jednateli.

Usnesení č. 1d
Rada města bere na vědomí rozhodnutí Kraj-
ského úřadu Jihomoravského kraje sp. Zn. S-
-JMK 1469/20011 OŽP-Mi ze dne 24. 1. 2011, 
jímž se ruší Městu Rájec-Jestřebí povolení 
k provozování vodovodu, kanalizace a ČOV 
ve městě Rájec-Jestřebí. Rada města žádá 
o předložení povolení k provozování vodovodu, 
kanalizace a ČOV v Rájci-Jestřebí a Holešíně.

Usnesení č. 1e
Rada města bere na vědomí informace mís-
tostarostky o stavu jednání ohledně silnice 
II/374 s tím, že Správa a údržba silnic Blansko 
dokončuje nacenění pozemků ze zemědělské-
ho půdního fondu a poté bude podána žádost 
o územní rozhodnutí.

 U S N E S E N Í 
ze schůze rady města Rájec-jestřebí dne 31. 1. 2011
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Usnesení č. 2
Rada města projednala žádost firmy ENER-
GETIKA Boskovice, spol. s r. o., o vyjádření ke 
stavbě „Rájec-Jestřebí, DP Dvořáček“. Rada 
města souhlasí s vydáním územního souhlasu, 
realizací stavby a uzavřením smlouvy o budoucí 
smlouvě o zřízení práva odpovídajícího věc-
nému břemenu uložení kabelové přípojky NN 
pro stavbu „Rájec-Jestřebí, DP Dvořáček“ na 
obecních pozemcích parc. č. 219/1 a 18 v k. ú. 
Jestřebí, obec Rájec-Jestřebí.

Usnesení č. 3
Rada města rozhodla nevyhovět žádosti pana 
Vladimíra Linkova o ukončení nájemní smlouvy 
na byt č. 7 k 31. 1. 2011.

Usnesení č. 4
Rada města projednala Komentář k pohledáv-
kám na nájemném a zálohách na služby na 
obecní byty k datu 31. 12. 2010. Rada města 
konstatuje, že všechny pohledávky jsou řešeny 
splátkovým kalendářem, platebním rozkazem 
nebo exekučním příkazem.

Usnesení č. 5
Rada města rozhodla zveřejnit záměr poskyt-
nout jako výpůjčku nebytové prostory v bytovém 
domě na ul. Jurkova 643, Rájec-Jestřebí, a to 
klubovnu o výměře 45,75 m² a kuchyňku o vý-
měře 7,67 m².

Usnesení č. 6
Rada města rozhodla, že organizace užívající klu-
bovny v objektech města formou výpůjčky se bu-
dou podílet na úhradě energií (teplo, voda, světlo) 
ve výši 200 Kč vč. DPH měsíčně na jednu místnost 
o výměře do 25 m², nad tuto výměru je podíl na 
energiích ve výši 300 Kč vč. DPH měsíčně.

Usnesení č. 7
Rada města rozhodla zveřejnit záměr prona-
jmout nebytové prostory – sál o výměře 240 m² 
vč. jeviště v Kulturním centru Rájec-Jestřebí 
(sokolovna), Fügnerova 281, Rájec-Jestřebí a sál 
o výměře 54 m² vč. jeviště v K-áčku, Komenského 
621, Rájec-Jestřebí pro pravidelně se opakující 
kulturní a sportovní aktivity ve vymezeném časo-
vém rozsahu a po dobu delší než 30 dní.

Usnesení č. 8a
Rada města stanovila dle ust. § 108 odst. 2 zá-
kona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), 
v platném znění, že paní Romana Synakievic-
zová, místostarostka a MVDr. Hana Kuběnová, 
členka rady města mohou v souvislosti s výko-
nem funkce oddávající užívat závěsný odznak 
s velkým státním znakem České republiky.

Usnesení č. 8b
Rada města bere na vědomí Zápis ze schůze 
komise pro občanské záležitosti z 10. 1. 2011.

Usnesení č. 8c
Rada města projednala žádost Občanského 
sdružení LUNGTA Praha o připojení se k mezi-
národní kampani „Vlajka pro Tibet“. Rada města 
se rozhodla připojit k této mezinárodní kampani 
formou vyvěšení tištěné vlajky do vývěsky města 
s komentářem vyjadřujícím podporu Tibetu.

Usnesení č. 8d
Rada města projednala seznam místních ko-
munikací navržených k provedení oprav a re-
konstrukcí v roce 2011. Rada města navrhuje 
zastupitelstvu města zahrnout opravy těchto 
komunikací do rozpočtu města na rok 2011, 
jedná se většinou o obnovu chodníků a vozovek 
po provedených opravách inženýrských sítí.

Usnesení č. 8e
Rada města projednala Žádost MO Moravského 
rybářského svazu Rájec-Jestřebí, o. s. o řešení 
neuspokojivé situace s rybníkem Klimšák. Rada 
města navrhuje zastupitelstvu města zahrnout 
do rozpočtu města prostředky na průzkum a stu-
dii řešení způsobu vypuštění rybníka.

Usnesení č. 8f
Rada města bere na vědomí informaci o vy-
dražení budovy čp. 7 a pozemku parc. č. st. 5 
v k. ú. Karolín.

Usnesení č. 8g
Rada města zhodnotila zasedání zastupitelstva 
města konané dne 24. 1. 2011 a bere na vědo-
mí informace o plnění úkolů z tohoto zasedání.

Ing. Pavel Perout v. r. Romana Synakieviczová v. r.
 starosta  místostarostka
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